
PROTOKOL Nr l/2015

z eesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 9 wze6nia 2015 r.
w Sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeia Kornackiego - Przewodniczqcego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz.1,0:00, zakotrczono o godz.1,7:05

Star osobowy Rady - 15 Radnych,

W obradach bierze udzial15 Radnych

- lista obecnosci stanowi zalEcznik do protokolu,

Spoza Rady Cminy w sesji uczestniczyl:

1.Par Tomasz Wggrzynowski - Wdjt Gminy
2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy
3.Pani Zdzislawa Kardcz - Skarbnik Gminy
4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca Prawny
6.Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego: Pani Magdalena Anczykowska oraz Pan Bogdan
Kopariski
6.Pan Tornasz Bielecki -Radny Warmirlsko-Mazurskiej lzby Rolniczej
T.Soltysi - lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu,
8.Mieszkaricy

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

Ohady X sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10100 Pan Andrzej Kornacki

Przewodnicz4cy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastepnie stwierdzil, Ze po

splawdzeniu listy obecnosci, na sali znajdui4 sig wszyscy Radni.

Ad.3. Ustalenie porz4dku obrad.

1. Otwarcie sesii.

2, Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

3, Ustalenie poizadku oblad.

4. kzyigcie protokolu z VII, VIII i IX sesji Rady Gminy.

S.Sprawozdanie z dzialalno6ci migdzyseslnej W6jta Gminy Rybno.

6.Sprawozdanie Przewodnicz4cego Komisii Rewizfjnel Rady Gminy Rybno z
przeprowadzonei kontroli stanu przygotowania szk6l grriny Rybno do tozpoczgcia roku

ezkol^e9o m75/2075 oraz kontroli Osrodka Sportu i Rekreacii w Rybnie za 2014 rok
T,Podjgcie uchwal w naetepuj4cych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finangowej Gminy Rybno na lata 2015-2020,

2) zrnian w budzecie Gminy Rybno na 2015 rok,



3)zmiany uchwaly w sprawie okreSlenia szczeg6lowych zasad, trybu przyznawania i

pozbawiania otaz rodzaie i wysoko66 okresowych stypendi6w sportowyd, nagr6d i
wyr6znief W6jta Gminy Rybno za wyniki sportowe,

4)zniesienia statusu pomika pzyrody,

s)nieodplatnego przejgcia nieruchomo6ci z przeznaczeniem na cele kultury Jizycznei,

6) nieodplahego pzejecia nieruchomosci z przeznaczeniem na cele kultury fizycznej,

nwyftze ia zgody na zawarcie kolejnych um6w dzierzawy po umowach zawartych na czas

oznaczony do 3lat

8)nieodplahego przejgcia nieruchomoici z przeznaczeriem na adaptacig bud)'nku na

6wiedice wiejskA,

9)zezrvolenia na nabycie nieruchomosc,,

I0)zezwolenia na nabycie nieru(homosci,

11)wyraienia zgody na sprzeda2 nieruchomosci,

12)w y tui!,eni^ zgody 
^a 

sprzedaz nieruchomo6ci,

13)okre6lenia zasad gospodarowania nieruchomo6ciami Gminy Rybno,

14)okreSlenia warunk6w udzielania bonifikat i wysoko6ci stawek procentowych przy

sprzedaZy lokali mieszkahych na rzecz ich najemc6w.

S.Wolne wnioski i zap]rtania.

9.Zamknigcie obrad.

Przewodnicz4cy Rady Gminy przedstawil porz4dek obrad, kierujac zap)'tanie o propozyqe

zmiany porzqdku obrad.

Wnioski o zmiane porzqdku obrad sesji wnie6li:

W6jt Gminy Rybno - Pan Tomasz Wggrzynowski wni6sl o rvprowadzenie do porz4dku

obrad sesji:

- jako pkt 6 wystepienie Pana Tomasza Bieleckiego delegata Warmirlsko-Mazutskiej Izby

Rohiczej.

Otaz

Zmian w bud2ecie dotyczEce drogi Koszelewy-Koszelewki.

Radny - Pan Piotr Kamirtuki: ,,proponuje skrcSlenie punktu 5 Sprawozdanie

Przewodnicz4cego Kornisji Rewizlnej Rady Grniny Rybno z przeprowadzonej konholi

stanu psygotowania szk6l gminy Rybno do rozpoczgcia roku szkolnego 20-t5/2016 oftz

kontroli Osrodka Sportu i Rekreacji w Rybnie za 2014 rok. Kontrola ta zostala

przeprowadzona ale z tej kontroli nie zostal sporzqdzony protok6l. Protok6l zostal



sporz4dzonyl ale czlonkowie Komisji Rewizinej nie czytali go, nie maj4 wiedzy. Ja go nie

czytalem, nie podpis,'walem i jak moina czytaa sprawozdanie skoro nie znamy protokolu.

Uwa2am, 2e zgodnie ze Statutem najpierw powiruro sporz4dziC sie protok6l a p6Zniej czytat
sprawozdanie."

Radny - Pan Sylwester Kasprcwicz: ,je6li chodzi o protokoly to sQ sporzedzone i
kierownicy otrzymali te protokoly, mogli sre z fifiizapozfi a.Dlatego my6le, Ze warto abym
jednak to sprawozdanie przedstawil."

Psewodniczlcy Rady - Pan Andrzel Komacki: ,,nie chcg wypowiadaa sie tu jako

fachowiec. Mogg tylko zapytae Pana Przewodniczecego Komisji rewizinej i pana Mecenasa,

jal do spmwy sie odniesa."

Radca Prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,to jest wniosek formalny pana Radnego o zmiang
porz4dku obrad i powinien zostai poddany pod glosowanie,,.

Radny - Pan Pioh Kamiiskit,,moie zacytnje Statut ,,zesp6l kontrolujqcy sporz4dza w 3

egzemplarzach plotokdl z przeprowadzonej kontroli w terminie Tdni od daty iei
zakofrczetud' .

Protok6l zostal dostarczony dopiero wczoraj. Talze termin nie zostal futaj zachowany. pan

PrzewodniczEcy nie dotrzyrral terminu. Kolejny punkt: ,,podpisy konbolujEcych i podpis

kielownika konholowanego podmiotu oraz data i przyczyna odmowy podpisania

protokolu."

Tak2e podpisy konholuiqcych a nie przewodniczEcego Komisji Rewizfnej, tylko
wszystkich czlonk6w. Czlonlowie nie maj4 wiedzy, co jest w protokole. Zgodtie ze

Statutem powir]io byf inaczej. Ploponuje wykreslenie tego punltu.,,

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,,czy jest mo2liwoSi aby Komisja Rewizyjna zebrala sie

teraz i w ci4gu 5 minut podpisala protok6l?,,

Radca Prawny - Pan Zbigniew Dlzystek ,, podnoszone sE tu dwie r6Zne kwestie. pan

Radny podnosi tu kwestig sporz4dzenia czy nie sporzEdzenie protokohl ale w porz4dku

obrad sesji jest sprawozdanie. To jest inna rzecz> Spnwozdanie przewodnicz4cy Komisji
moie zlozye nawet ustnie, iesli ma to w glowie. To sq dwie r6Zne kwestie protok6l konholi i
sprawozdanie ."

Radny - Pan Piotr Kamiieki: ,,panie Mecenasie nwaZar:., Ze sprawozdanie powirmo bya

zloZone po przedstawieniu protokolu. W protokole nie ma pev!.nych rzeczy , 
^re 

wrcrrr czy sq

nie ma bo go nie czytalem. To jak mo2na czytaC sprawozdanie nie maj4c konkretnego

Drotokolu."



Radca Prawny - Pan Zbigniew Drzysteki ,,powtarzam to s4 dwie i6Zne kwestie
sprawozdanie i protok6l z kontroli. Sprawozdarde to og6lne stwierdzenia z kontroli.
Stwierdzenia ewentualnych uchybien i og6lne podsumowanie tej kontloli. Jest to og6lna
infortnacja a protok6l jest dokumentem, kt6ty dokumentuje przeprowadzona konhole.,,
Radny - Pan Piotr Rydell ,, Panie Mecenasie gdyby nam pan wia6nil sprawe spnwozdania
a kiedy protok6l ma byC przeprowadzony. Czy to, co pan Radny pioh Kamirlski m6wi, ze w
ci4gu 7 dni ma byi sp orz4d.zorry,"

Rad.a Prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,zgodnie ze Statutem protok6l z konholi zesp6l
kontroluj4cy sporzqdza w 3 egzer\p\arzach w teminie 14 dni od dnia iej zakoriczenia. Ten
Statut byl zmieniany i byC mo2e pan Radny ma starszq werig Statutu. Wigc ten termm lest
jeszcze otwafty ."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,otrzymalismy dzisiaj wszyscy Statuty i zapis jest 7 dni nie 14

dni"

Radca Prawny - Pan Zbigniew Drzystek: mam Statut ze wszystkirni zmianami,
wydrulowany ze shony Wojewody Warmirlsko-Mazurskiego i przy S 9g jest nawet
odno6nik. Ten paragraf zostal zrnieniony w 2012 roku. Bya moZe drukuiEc ten Statut nie
dysponowano t4 zmian4."

Przewodrricz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,jak pan Mecenas powiedzial, Ze

sprawozdanie to nie protok6l ie sprawozdanie mo2e byd zlozone nawet z pamieci. Czy pan

Radny Kamiriski podtzymuje sw6j wniosek?,,

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,tak podtfzymuie...,,

Wigcej wniosk6w w sptawie zmiany porz4dku obrad sesji nie wniesiono.

Nastgpnie Przewodrdczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek W6jta cmxry w sprawre

wystcpienia Pana Tomasza Bieleckiego.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy 6klad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, iednogloBnie 15 glosami:

-,,2a"_75,

lPrzeciw"- O

-,,wstrzymuj qcych sig" - 0

przyjCla wniosek w sprawie wystqpienia pana Tomaeza Bieleckiego.

4



Nastepnie PrzewodniczQcy Rady poddal pod glosowanie wniosek Radnego pana piotra

Kamiiskiego w sprawie wycolaria z porz4dku obrad sesji punltu dotyczAcego

Sprawozdania Ptzewodnicz4cego Komisji Rewizinej Rady Gminy Rybno z
przeprowadzonej kontloli stanu przygotowania szk6l gminy Rybno do rozpoczgcia roku
szkolnego 2015/ 2016 oraz kontroli O6rodka Sportu i Rekreacii w Rybnie za 2014 rok.

Rada Gminy w glosowaniu iawnjrm na ustawony sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, glosami:

-,,Za - /,

-.Ptzeaiw" - 7

-,,wstzymuilcych sie" - 1

nie przyjgla wniosku w sprawie wycofania z porzqdku obnd sesji punktu dotycz4cego

Splawozdania Przewodnicz{cego Komisii Rewizyinei Rady Gminy Rybno z
przeprowadzonei kontroli stanu przygotowania szk6l gminy Rybno do rozpoczgcia roku
szkolnego 201V2O76 oraz kontroli Osrodka Sportu i Rekreacji w Rybnie za 2014 rok.

Mstgpnie Pan Andrzej Kornacki - Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowarie porz4dek
obrad

Rada Gminy w glosowaniu tawnym na ustawo&y sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych glosarni:

-,,2a" - 73

- -Pfteciw' - 2

- ,,wstrzlmrulqcych sig" - 0

przyifla potz4dek obrad X sesii Rady Gminy, kt6ry po otwarciu seEi, stwierdzeruu

prawornocnosci obrad i przedstawieniu porzedku obrad jest nastepujQcy:

4, Przyigcie protokolu z VII, VIII i IX eesii Rady cminy.
S.Sprawozdanie z dzialalno6ci miedzysesyinei W6ira Gminy Rybno.

5.Wyst4pienie Pana Tomasza Bieleckiego.

T.Sprawozdanie Przewodniczlcego Komisii Rewizyjnei Rady Gminy Rybno z
przeprowadzonei konfroli stanu przygotowania szk6l gminy Rybno do rozpoczgcia roku
szkolnego m75/2O16 oraz kontroli Osrodka Sportu i Rekreacji w Rybnie za 2014 rok.
8.PodiFcie uchwal w nastfpuj4cych sprawach:

1) zmiany Wielolehiej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2015_2020,

2) zmian w budiecie Gminy Rybno na 2015 rok,



3)zmiany uchwaly w sprawie okre5lenia szczeg6lowych zasad, trybu przyznawama i
pozbawiania otaz todzaje i wysokoSd okresowych stypendi6w sportowych, nagl6d i
wyr6znieri W6ita Gminy Rybno za wyniki sportowe,

4)zniesienia statusu pomnika przFody,

S)nieodplabrego przejecia nieruchomosci z przeznaczeniem na cele kultury fizycznej,

5) nieodplatnego przejecia nieruchomo6ci z przeznaczeniern na cele kultury fizycznej,

1wyraienla zgody ia zawarcie kolejnych um6w dzierZawy po umowach zawartych na czas

oznaczony do 3 lat
8)nieodplatnego przejgcia nieruchomoi)cj z przeznaczeriem na adaptacje butlynku na

Swiedica wiejsk4,

9)zezwolenia na nabycie nieruchomosci,

10)zezwolenia na nabycie nieruchomosci,

l1)wyraienia zgody na sprzeda2 nieruchomosci,

12)w y t ai,enia zgo dy na sprzedaz nieruchomosci,

13)okre6lenia zasad gospodarowania nieruchomo6ciami Gminy Rybno,

14)okre6lenia warunk6w udzielania bonifikat i wysokosci stawek procentowych przy
sprzedazy lokali mieszkalnych na rzecz ich najemc6w.

9,Wolne wnioski i zapltania.

l0.Zamkniecie obrad.

Ad. 4 Przyiecie protokolu z VII, VIII i Ix sesji Rady Gminy.

Przyigcie protokolu z VfI sesii Rady Gminy

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z VII sesji

Rady Gminy.

Uwagi do ptotokolu:

Rady - Pan Piotr Kamiriski: ,,wtedy nie przyjeli6my tego protokolu poniewaz nie zostalo

tam ujgte zapytanie Pana Piotra Rydla i odpowiedz pana W6jta. Teraz dostalismy inforrnacje

- jest zapytanie, ale nie ma w tei inJormacji odpowiedzi pana W6ita, Jest znowu tue

kompletny ten protok61.

Protokolant - Pani Ewa Soboczjmska: ,,Radny pan piotr Rydel prosil o uzupelnienie tego

pytania,jakie pieniadze zostaly przekazane na fundacje i stowarzyszenia zareiestrowane na
terenie naszei Gminy. Prosil o zamieszczenie pytania nie odpowiedzi. Natomiast prosil o
pisemn4 inlormacje a nie o uzupelnienie w tresci protokolu. Z tego, co wiem to pani



Skarbnik take informacje sporz4dztla" .

Radny - Pan Piotr Rydel ,,Panie Przewodniczecy rzeczywiscie zadalem to pytanie i
prosilem Zeby ju2 nie bylo Zadnych wqtpliwosci, aIe rzecz jest normalna, ie ieZel W6it
odpowiedzial co odpowiedziat to w protokole powinno byd zapisaae. Nie chcA wracaa do

tego zagadnienia, ale czy radni ohzymali tat<i dokument z wyjainieniern? Na dzierl

dzisiejszy ja takiej odpowiedzi nie otrz',malem i chcialbym zlo2ya wniosek o udostepnienie

informacji publicznej, 2eby wszystko bylo iasne i precyzine. Ale to zapytanie i odpowiedZ

Pana Wojta powifiro sie znaleza w tym protokole.,, Nastgpnie na rece pzewodnicz4cego

Rady zlo2yl wniosek o udostgpnienie infotmacji publicznei.

Przewodniczlcy Rady - Pan Andrzej Kornacki: odczytal wniosek Radnego pana piotra

Rydla o udostgpnienie inJomacji publicznej w sprawie wykazu przekazaaych dotacji dla

organjzagi pozafi4dowych; w jakiej wysokosci; dla kogo oraz hesa um6w w okresie od 1

grudrLia 2014r. do drfa zloZenia wniosku.

Wigcei uwag i wnioskow do protokolu nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady poddal prziecie protokofu pod glosowanie.

Rada Gminy w gloeowaniu iawnj.m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, glosami:

-,ntzeciw"- 6

-,,wstrzymuiqcych sig" - 2
Protok6l z VII sesji Rady cminy przyjgla.

Przyif.ie protokolu z VIII sesli Rady Gminy

Przewodrriczqcy Rady zwr6cil sie do Rady o zabranje glosu w sprawie protokolu z VIII sesji

Rady Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono. Pan Andrzej Komacki - przewodnicz4cy Rady poddal

pod glosowarie protokdl z VIll sesji Rady Cminy:

Rada Gminy w glosowaniu iawn''rn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 15
Radnych, glosami:
- 77 - ,,2a",
- O - ,ptzeciw"
- 4 - ,,wstrzymui4cych si9"
protok6l z VIII sesii Rady cminy przyifla.

Przfgcie protokolu z IX sesii Rady cminy
Przewodniczqcy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z IX sesji
Rady Gminy.



Uwag do protokolu nie wniesiono. Pan Andrzej Komacki - przewodniczEcy Rady poddal
pod glosowanie prctok6l z IX sesii Rady Gminy:
Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
Radnych, glosard:
-72 -,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
- 3 - ,,wskzymuj4cych sig"
protok6l z IX sesji Rady cminy przyiela.

Ad. 5 Sprawozdanie z dzialalno6ci migdzysesyjnej W6ita Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do W6jta Gminy o przedstawienie

Radzie sprawozdalia z dzialalnoki miedzysesinej.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski przedstawil Radzie sprawozdanie miedzysesine

z dzialalnobci za okres od 20lipca 2015 r. do dnia 9 wrzesnia 2015 r.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do niniejszego protokolu.

Sprawozdanie miedzysesyjne W6jt Gminy rozprxzql o przedstawienia wlmik6w referendum

og6lnokrajowego na terenie Gminy Rybno.

Nastepnie plzedstawil iiformacje wyjasniajEce:

W6jt Gminy Rybno - Pan Tomasz Wegrzynou/ski:

| ,,prace zrealizowane w ramach rob6t publicznych - prace interwencyjne prowadzi pan

Wieslaw Szczawiriski. Tu nalezy zwr6cid uwage na przystanki, kt6rych inicjatorem jest

Radny Pan Czeslaw Mederski upigkszyly nasze miejscowosci. W Gralewo-Stacji oddaliSmy

zatoczkg. Najwigksza praca jak4 wykonano w rafirach publicznych to rozbudowa

przedszkola. Dzigki tej tozbudowie wszystkie dzieci z naszej Gminy moge z niego korzystai.

Przedszkole jest ladne, spelnia wszystkie wymogi sanepidowskie, rodzice sq zadowoleni.

Tutaj tez duzy wklad wniesli w te rozbudowe rodzice. Docenimy tych rodzic6w.

> zostaly przeprowadzone remonty w Fzkolach, w Koszelewach zostaly zrobione schody.

Wykonano prace w innych szkolach, !6wnie2 doposaZenie.

> remont sali i zaplecza rcDlizy OSP w Rybnie . Zostaly naprawione wszystkie kominy,

kt6re sie rozpadaly, blacharka r6wnieZ zostala wykonana. Tak samo mamy w O6rodku

Zdrowia, tam tez musimy wykonai termomodemizacie.

) przebudowa dr6g gminnych, tutaj wchodzimy w to o czym powiedzialem, Tutaj zmiany

w budzecie ok.300ty5. Zgodnie z wnioskiem Radnego pana Dariusza Tary i zaanga2owaniu

Pani Radnej z Koszelewek bedziemy w tym roku robii drogi wewnghzne na tym osiedlu w
Koszelewach za blokarni i wjazd, tam gdzie mieszka pan ZySk. To bedzie realizowane w tym
roku. W Koszelewkach, tutaj Pan Radna bardzo sie starala, dojazd do szamb bo tam robi sig



problem. Wiec to zostar-rie w tym roku zrobione. Nasze koszty to ok. 10ty6, 300 ty6. mamy z
zewnQtrz. W tej chwili robimy te zmiany w budzecie Zeby zrobi6 projekt, oglosii przetarg.

Jezeli nie zrobimy tych dr6g w t',m !oku, to tych 300 tys. nie otlzymamy. To s4 Srodki z
Agencji Nieruchomo5ci Rotnych, a Agenqa ma wolne jrodki tylko w tyrn roku. Musimy
przedstawii faktury i protokoly w tym roku.

) przebudowa drogi w Hartowcu-zostalo odebrane osiedle, prace wykonal pan

Nowakowski. Jedynie na koncu jednej z tych dr6& mieszkarlcy za 1zl przekazali nam 300m,

z tego powodu aby zrobi tat4, 2eby rno2na bylo zawr6ci6. W ramach rob6t publicznych

wykonamy tq zatoczke.

> sprawy zwi4za e z wodoci4gowaniem miejscowobci gminnych hwaj4. Zostalo odebrane

wodociagowarrie w miejscowo6ci Hartowiec i Rybno; 7 gospodarstw domowych zostalo

podlqczonych do wody i dalej to kont),nuujemy.

> opracowano koncepcjg kanalizacji sanitanej z uwzglednieniem odbioru Sciek6w. Je2eli

chodzi o Debiei i Hartou/iec to koncepcja zostala przedstawiona soltysom. Kanalizujemy

tereny o zwartej zabudowie, gdzie nie mozna usytuowaa przydomowei oczysz.czaki

Sciek6w. W zabudowie tozproszonej bedziemy budowai oczyszczakie przydomowe. Tq

inwestycje bgdziemy wspomagaa !6wnie2 Srodkami zewnetrznymi.

> termomodernizaqa na budynku Urzgdu Gminy - przez to zaoszczgdzimy ok.5,5 ton Eko-

gloszku.

> rozbudowa wodoci4gu wiejskiego Prusy - Koszelewy-Jeglia-Gronowo - uniewa2nilem

przetar& kt6ry oglosilem na wodociqgowanie tych miejscowodci dlatego, Ze oferty kt6re

splyngty byly zbyt wysokie. NajnizszA oferte dal SKR za 83 ty6. Mamy to skalkulowane na 40

tys. Zaklad Gospodarki Komunalnej zrobi to wodoci4gowanie, pieni4dze wpllnq do

naszego budzetu. Mysle, Ze do korlca roku woda bgdzie doprowadzona do wszystkich

mieszkar1' gdzie jej nie ma.

) dzigki zaanga2owaniu Radnego Pana Piotra Gurgilewicza, ulica za szkolE w Rybnie. pan

Pioh prowadzi te negocjacje, s4 iui protokoly tych negocjanci przeze m.nie podpijane.

Obwodnica rozladuje problem kork6w.

) problemem w naszq gminie staly sie zaby*i. Z1Jaszaj4 sie do mnie osoby o wykreslenie

Zabyt6w z gminnej ewidencji zabytk6w. Chce Paiistwu u6wiadomid, Ze ewidencja zabytk6w

powstala w 31.11.2012 r. Zeby z tej ewLde 4i wykre6li6 budynek, naleiy wystapii do mnie o

wykre6lenie z ewidencji. To nie jest taka progta sprawa. Zachecam do skladania wniosk6w w
tej sprawie. Procedura dalszych wniosk6w i wydania zarz4dzenia odnoSnie wykrejlenia



trwa.. To nie jest tak, Ze robimy to samowolnie, musimy opierai sie na konsultaciach z
Wojew6dzkirn Konserwatorem Zabytk6w.

> pr6bujemy sprzedai szkole w Truszczynach; 2l wrzesftia odbgdzie sig pruetatg, do tej
pory nie wplynelo Zadne wadium. Obnizylem cene do 60 ty6. przypomng 2e bylo a2 6 pr6b
sprzedaZy tE nieruchomosci. pierwszA ceng ustalono w 2011 roku 

^a 
1g7 lyl., p6zrJel90 V6.

teraz 60 tys. Budynek jest w oplakanym stanie. prosba do pana przewodnicz4cego Komisji
Rewizyjnej, aby skontrolowat wszystkie obiekty, kt6re sq gminne aby6my to uporzqdkowali.
) przejgcia grunt6w - co sesia podajemy grunty, kt6re przejgli6my. Tutaj pozwole sobie

przyt<rczya dwie dzialki. Jedna to jest ta, o kt6rq pani Radna z Koszelewek z soltysem

wnosili abysmy przejeli. Koszelewki do tej pory nie mialy ani kawalka gmntu. Na wniosek

Pani Radnej i Pana Radnego chcemy przejqi ten kawalek na ur z4rJ.zerie placu zabaw.le2e1i

podejmiecie Paistwo uchwale o przejeciu, to jq przejmiemy. planujemy, jak pani Radna

wnioskuje o pobudowanie malej Swietlicy. Tak samo dzialki w Gr4dach.

> 25 wizeSnia zainicjujerny dzielnosi Fotum Biznesu. Celem Forum jest integaqa
przedsiebiorc6w.

) podatki - umorzerl brak, prowadzone sq konhole deklaraqi podatkowych.

) mikrogranty- zachecam do skladania wniosk6w.

> dzialajqstowanyszenia - Stowarzyszenie w Szczupliach pozyskalo grant na 4 tys. Ciesze

sig, Ze powstalo nowe Stowarzyszefie ,,ptzt1aci,6l Gminy Rybno,,, kt6rego

Przewodnicz4cym iest Pan Pioh Rydel. Wiem, 2e to Stowarzyszenie finansowalo filmowanie

dzisiejszej sesji. To odcQ2a moja place i bud2et gminy. W tym kierunku idariry, tw6rzmy

Stowarzyszenia.

> po polowie ze Staroste sfinansowaliSmy bramg gara2owq w Zabinach. Muszg jeszcze

zadbat o ogrzewanie, bo ten samoch6d musi byC sprawny.

) zakupili6my kamerg termowizyjn4 ptzy wsp6lpracy ze Starostwem i Zarz4deri.

Wojew6dzkim i l6dz.

) goscilismy w Rybnie Komendanta Wojew6dzkiego potcji. Moge paristwa zapewni{, 2e

nie bgdziemy likwidowai naszego posterunku ale zostar-rie zasilony no&ymi etatami.

Musimy remontowad ten posterunek.

> sprawa snszy - 23 wrze6nia odbgdzie sie spotkanie rolnik6w z przedstawicielami

Woiewody, Warmifsko-mazurskiej Izby RolrLiczej, Agencji Restrukturyzacii i Modernizacii

Rohrictwa.

) proszg przegl4dai plany urz4dzania las6w.
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> w Runianie stworzyli6my sekcje zapaSni cz4. Bedzierlry dzialad w ramach klubu ,,DelJin,,
Rybno. Mamy to sfinansowane bez tdztal:( naszych 6todk6w . Zajgcia b9tl4 prowadzone
przez hener6w z Lubawy. Pan Andrzej Wiergowski tworzy sekcje lekkoatletycznq. Bo nam
s4 potrzebne punkty iezeli chcemy o cokolwiek aplikowai.

) w wyniku uchwaly o stypendiach dla sportowc6w, mamy zapis, Ze stypendium moZe by6
przyznawane dla dyscplin olimpitskich. Trafila narn sig szczeg6lna dziewczyna z 2abin \r,,/

Hiszpanii reprezentujqc nasz kraj zdobyla 3 miejsce w Kickboxingu. Nie mo2emy iej nie
dowartosciowaa, wi€c stosownE zmiane uchwaly zaproponowalem. W tej chwfi
prowadzimy rozmowy nad utworzeniem sekcji bokserskie w oparciu o nasz klub. Ze shony
gminy nie bardzo widzg moZliwosd dofinansowania tej dyscypliny. My'le, ie z ajdzier\y
pasjonat6w, kt6rzy bgdq chcieli dofinansowad ten sport i Zeby ta sekcja u nas dzialala.

Musimy promowaa sporty olimpijskie, bo to daje wigksze mo2liwo6ci pozyskania pieniedzy.

) mieliSmy Karola Okasg, kt6ry zostal naszJ.m Honorowym Ob,.watelem. prz),nosi to
wymierne efekty. Dzigkujemy soltysom za przygotowanie stoisk, jestem pelen zaufania dla

waszej pracy.

> zostalem zaproszoiy ptzez Pana Marszalka Brzezina do portu Lohfczego Olszt',n_

Mazury - Szymany. Lada moment ten port zostanie otwarty.

Pytania do sprawozdania miedzysesinego wniesli:

Radny - Pan Marian Granica:,,Panie Wojcie powiedzial pan o oddaniu przedszkola a nie

wspomnial Pan, Le rozwi}zttje to cala sprawe i spehria wszystkie wymogi. pytanie czy

rezygnujemy z budowy przedszkola? Dlatego chcialbym wiedzieC jak wygl4da sprawa. Na

poczEtku roku bylo m6wione, Ze koniecznie musimy budowaa bo jest ciasno i nie spelnia

wszelkich wymog6w i rozwi4zaloby to cah sytuaqg.

Kolejna plawa to rozbudowa Zespolu Szk6l, bo o tym sig nic nie m6wi. Z tego co wiem to

dziala Stowarzyszenie , co wiadomo o tej rozbudowie?"

W6jt Gminy - Pan Tomasz WFgEynowski: ,,nie rezygnujemy z budowy ptzedszkola.

Gminny Osrodek Pomocy Spolecznej musi zostaf przeniesiony, bo nie ma wlasciwej bazy

lokalowej. GOIjS pracuje w warunkach niedopuszczalnych. Lu dzie, kt6tzy tar.:. ptzychodz4

nie mogQ rozmawiad o sprawach intymnych, bo warunli na to nie pozwalaia. Warunki

lokalowe s4 jakie s4. Meble, zabawki przeniesiemy do tego przedszkola a budynki i tak

obowiqz,.waloby nas budowanie oddymie4 drzwi itd. Na dzieri dzisiejszy ani w PROW ani
w RPO nie ma uszczeg6lowien. Uszczeg6lowienia pojawil sig je2eli chodzi o zabytki. par-tiq

Sekretarz proszg aby o tych uszczeg6lowieniach dotyczqcych finansowania zabytk6w

Panstwa Radnych w wohych wnioskach zapoznala. Nie ma tei uszczeg6lowieri o

1l



finansowaniu obiekt6w oswiatowych. Mo2erny zacz4i budowe, tak jak wcze6niej m6wilem,
100% nasze pieni4dze, ale jest mozliwoSt pozyskania 65% na budowg obiektu. M6wilem
wam jaka iest koncepcja i my od niej nie odstepuiemy. Stowarzyszenie dziala, zbiera
pieniadze. Trzeba m6wid ludziom o pohzebie rozbudowy szkoly. Czekamy na

uszczeg6lowienia. Dobrze byloby gdyby pojawrly sig moiliwosci rozbudowy szk6l
zawodor-lych, wielozawodowych a nie tematycznych. Wiem, Ze pad Dyrektor pr6bowala,

ale na razie nie mamy efekt6w, Ze to sie przeklada na pieni4dze. A dzisiaj, co ia mam
powiedzieC matkom t6ych dzieci, 2e ich dziecko nie haJilo do przedszkola. Jak wybraC, jaka

komisje powola6. To iest nasz, Parlstwa Radnych obowi4zek, plzedszkole musimy zapewnii.
To iest sukces, i:e wszyscy majq dostgpnobC do przedszkola Mamy relat.wn4 inwestycie,

przy zaanga,owanfur rodzic6w, ogromu pracy i dzialarl pana Wieslawa Szczawifskiego.

Radny - Pan Piotr Gurgilewicz: ,,pan W6jt m6wil , 2e inne dzieci uciekaly do innych
plac6wek. Czy zostalo to zatlzytrtane, czy le dzieci wr6cily do przedszkola?,,

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrz5mowski: ,, ten proces koordynuie pan Jan Sokolowski.,,

Radny - Pan Pioh Kaminskit ,,Panie W6jcie jaki iest czas od momentu zlozenia wniosku na

zalatwienie sprawy wykreslenia z ewidencji zabytk6w. Ile potrzebuje pan czasu. Czy bgdzie

o wykreslone z ewidenqi zabytk6w czy nie? Zlo2ylem wniosek 2 miesiEce temu i nie mam

odpowiedzi."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrynowski: ,,rzeczywi6cie wpl].n4l wniosek pana Radnego

o wykre6lenie. Musze to jeszcze skonsultowaf z konserwatolem zabytk6w, kt6ry hJormuje

rnie i Pana o tym co sie dzieie. Panie Radny konserwator odpisal (w tym miejscu zacytowal

pismo Wojew6dzkiego Konserwatola Zabytk6w), a jeZeli chodzi o te dzialki to chcg panu

pom6c w tej sprawie. Zachgcam Parlstwa do obejrzenia domu para Radnego, jest naprawde

fajny i pasuje do naszego regionu. Panie Radny robig wszystko, aby panu pom6c i Zeby zdj4i
ten budynek z ewidencji, tylko muszg mied to uzgodnione z konserwatorem. Je2eli on pisze

mi taki pisma, to co z tego, 2e wydam zarz4dzerie jak one je uchyli. Nie chcialby byC

goloslowny. Jestem po Pana stronie. Takie budynki jak widzieli6cie nie ma dyskusii. My6le,

2e znajdziemy spos6b zeby w jaki6 spos6b Panu pom6c w tej sprawie.

Radny - Pan Piotr Kamiliski: ,,rozumie Pana starania w tej dziedzinie, talde nie wiern, czy
jest co zwiedzat, bo wiekszosd wie jal ten dom wygl4da. gyszalern z pana sl6w. pan

powiedzial, 2e nie wykreSli. Pan ma takq wladze , Ze moZe pan to zrobia bo jest w ewidencii

- rejestrze zabytk6w gminy i ma Pan tak4 wladze. Tam jest napisane, Ze pan jest decydentem

a nie Wojew6dzki konserwator. Tylko Pan no,e w kaLdej chwili to zrobia a to, 2e
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konserwator tak napisal, to znakiem tego, 2e ten dom jest tak rewelaciny. Jest naprawde co

zwied,zat."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggr4mowski: ,czytale'lrr zastrzeienia Wojew6dzkiego

Konserwatora, sami wczujcie sig w moj4 rol9. Zatz4dzeriewydajeW6lt.Kaide zafl4dze ie

moze coln4i Wojewoda. Nie chce bya 6miesznjm W6jtem, kt6ry raTdaje Smieszne

zan4dzeria. C\ce bya powazny i chca aby Wojewoda traktowal mnie powaznie. Mysle, Ze

wy tei chcecie miea powaZnego w6jta, odpowiedzialnego, rozurniej4cego prawo. Czytalem

wam co napisal konserwator, kt6ry w imieniu Rzqdu, Wojewody odpowiada za dziedzictwo

kulturalne. Tu w tym wypadku jako w6jt jestem przedstawicielem Rz4du i muszg dzialai
rozsadnie, zawsze mozna powiedziea, Ze nie. Ale co to da? przedlu2y cal4 procedurg o jaki6

czas. Mamy prz'?adki uchwal, kt6re organ nadzoru potrafi uchylia. podobnie jest z
zan4dzetietr wqta, kt6re se analizowane.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz:,, czy bgd4 oznakowania tych przystank6w, kt6re sa

montowane? Co do przystanku w Gralew-Staqi, nie wiem, moze si9 mylg, ale czy te barierki

nie powinny byd miedzy jedn4 a drug4 kostkE. One zostaly zrobione z tylu i wydaje mi sie,

Ze to nie spelnia roli. Jakby byly migdzy jedn4 a druga kostke to nawet je6li jakis wypadek

to ten samoch6d zahzyrnalby sig na barierce a nie wjechal w ludzi.,,

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,panie Radny prowadzi to pan Wieslaw

Szczwirlski, odpowiem na pismie. JeLeli chodzi o przystanek w Gralewi-Stacja to wszystko

robimy na gruncre ZarzEdu Dr6g Wojew6dzkich. My to tobimy ale na ich gruncie i w
porozumieniu z nimi. Rzeczywi6cie sensowna sugestia, odpowiem panu na pi6mie.

Radny - Pan Piotl Kamirioki: ,, Panie W6jcie mieli6my wielkA uroczystodt, je2eli chodzi o

Pana Karola Okrasg, czy mogliby Paristwo udostepnii inJormacig, sk4d pochodzily, czy otl
sponsor6w Srodki na nagody pienigine?"

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka:,, Stodki na nagrody zostaly sfinansowame przez

sponsor6w, przez firmp kt6re dzialajq na naszym terenie. Uzupehfe te informage.

Radny - Pan Pioh Kamjrlski: ,, pytam dlatego, Ze na uroczysto6ci nie slyszalem Zeby

sponsorzy dali jakied pieniqdze. Panie W6jcie je2eli chodzi o pomoc to nie tylko Sylwester

pomaga Radkowi Wasielewskiemu. Nie wszystkich pan zauwaZa przy pomocy w r6inych
dziedzinach."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz]mowski: ,je6li chodzi o imprezg z panem Karolem

OkrasE to wszystko wziela na siebie Pani Sekretarz. Pytania zwiEzane z tq uroczystofciq

prosze kierowad do niej. My6le, Ze wszystko zostalo zrobione pedekcinie. Nasi koledzy

W6jtowie, Burmistrzowie zazdro(cih, Le tak profestonalrrie mozemy przygotowai tego typu
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imprezg. JeZeli chodzi pochwaly, to rzecz,.wi6cie powinienem pochwalia pana piotra, kt6ry
sluiy opiekA medyczn4. Tam iest szereg os6b, kt6re sig rym zajmu)4, pan Wantowski pan

Tylman . Przepraszam jesli kogos pomin4lem. potqa jest tu r6wniez bardzo przydahu,
zawsze iest na tym stadionie.

Radny- Pan Piotr Rydel: ,,Panie W6icie sluchaj4c pana sprawozdania nasuwa mi sie taka

my61, Ze m6wi Pan o rl.In, co Pan W6it dokonal migdzy iedna a drug4 sesj4. Czasami jakbl,m
slyszal hoche propagandy. Nie wiem czy po prostu wart. JeZeli pan komentule w',niki
referendum i m6wi Pan o spoleczeistwie obl.watelskim i podaie pan przyklad Szwajcarii, to
chyba to jest nie na miejscu. Dlatego, Ze tam w''niki s4 obowi4zuj4ce a w polsce nie sq

obowi4zuiAce. Dlatego Polacy bedA po prostu doceniai wtedy, kiedy b9d4 widzieli, Ze ich
glos coe znaczy.

Wspomial Pan o rurach plastikowych - nie spotkalem sie jak do tej pory z innymi rurami
do wody jak tylko plastikowe, bo sam prowa&g gospodarstwo. Nie widze w tej chwili
betonowych, celamicznych itd., plastikowe mog4 by{ wtedy o r6inej wytrzymalosci. M6wil
Pan, 2e rury aztrestowe sq czyszczo\e. Czy kto6 nad tym panuje, aby ten azbest nie dostawal

sie do wody pitnq.

Przed lryborami wspominal Pan o wolnej strefie ekonorniczne. Ja z wieloma kolegami

bylismy przeciwni zwlaszcza, 2e to przedsiebiorcy lokalni, to oni daj4 woLne miejsca pracy a

nie wolie shefy ekonomiczne. Jak Pan m6wil o wl,nikach relerendum , to ja fe, riroge

powiedziea, ie wolne strefy ekonomiczne kolo poznarria, gdzie Niemcy otwieraj4 jeden

zaklad a drugi zamykaj4. zeby fie by\o, 2e u nas te2 bed4 takie wohe strefy ekonomiczne.

Mo2na zrobit cal4 Gming woliE strefe ekonomiczna, tak jal by irui chcieli.

Chcialby zapytaC o regulamin zabierania dzieci do autobusu szkolnego. Bylern w gmrme,

sprawdzalem te wszystkie dostepne materialy i one po plostu nie odpowiadajE na pytanie,

co tzeba spelniai aby ten autobus sie zatzyrnal. Kto decyduje, w kt6rym miejscu sie

zahzymuje i jaki jest cel zatrzymania. Wedlug mnie tym celem, jak rozmawialem z innym

rodzicami i radnymi jest po prostu to, aby dziecko bylo bezpiecznie odebrane z mieisca jak

najbliZej polo2onego do miejsca zamieszkania. leLei rodztc ma obowiqzek bycia na

przystanku przy wchodzeniu do tego autobusu i odbiorze. Jezeli to bedzie 1,5 km a do

szkoly jest 2 km, to po prostu nie ma sensu aby to dziecko byto dowozone. Dlatego niekt6rzy

rodzice nie dlatego, Ze maj4 duZo czasu albo ie sE snobami ale z pnyczy^ praktycznych

muszQ te dzieci dowozid do szkoly.

Chodzi o uroczysto6i z Panem Karolem Okrasq. Nie chce byd z1o61iwy, ale zabraklo tu czasu

dla Pana Starosty, kt6ry byl zaproszony. Nie wiem czy Wl to tylko przypadek, czy pan



Starosta sam nie chcial nic powiedzief? Wiem, Ze mial prezent dla pana Okrasy. Niekt6rzy

r:ieszkancy tei zwt6.ili na to uwagg, wigc nie chcialbym m6wia prywatrLie tylko ofiqahie.
Na ostatniej sesji wspominal Pan o sprawie wody pani Kozlowskiej w Rumianie. Ja sig

podialem wtedy tej inwestyqi. Ta inwestycja zostala zrobiona. Wiem, ze cze6a tej inwestycii

ztobll Zaklad Gospodarki Komunalnej. Inwestycja ta byla dwa nzy przez pana

wspomniana, koszt ok.50 q/S. Chcialby wiedziec jak4 sur1rg z tych 50 ty6. wykonal Zaklad
Komunalny, czy jakie6 inne firmy, bo ja po prostu wykonalem calo6i.,,

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggzynowski: ,,panie radny wolia strefa ekonomiczna,

regulamin dowozu dzieci i woda Pani Kozlowskiej to prosze w wolnych wnioskach, bo to
nie bylo tematem moiego sprawozdania.

Je2eli chodzi o plastikowe rury - chodzi o plastikowe rury w hydtoforniach gdzie jest duZe

cisnienie. Nie m6wimy o Pana domu gdzie nie ma taliego cisnienia. Chodzi o plastikowe

ruly w hydroforni skad zaopatr].wanych jest ponad 3tys os6b i jeszcze musimy pchaC tg

wode. Jezeli chodzi o azbest - azbest jest szkodliwy na dachu, azbest w wodzie nie iest
szkodliwy. Nasze rury oklejone s4 kamieniem, rury azbestowe nie powoduja iadnych
chor6b.

Uroczystosd z Okras4 - z Panem Starostq przed uroczystosciq ustalilem, czy chce wystepia.

Pan Starosta powiedzial, Ze nie bo jest Pan Marszalek i pan przewodniczecy Rady. proszg

sprawdzle z nim to szczeg6lowo om6urilem, a prezent kt6ry pan Starosta mial dla pana

Okrasy zostal mu przekazany."

Radna - Pani Agnieezka Wysocka: ,,Pani Sekretarz pan W6it powiedzial, Ze pani hzymala

piecze tQ irnprezq zwj.4za 4 z Panem Oklasq. Chcialaby sig dowiedziea jaki byl koszt

przygotowania tej imprezy."

Sekretalz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,jal ju2 m6wilarn nagrody byly fi:ndowane

przez sponsor6w. Co do innych koszt6w calo6ci imprezy, to nie liczylam. To iest koszt

plakat6w, zakup wody. Przygotuje talq informacjg i przedlg pisemnie.,,

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski: ,,Panie W6jcie czy byl calkowity odbi6r

przedszkola? Pytarn dlatego poniewai uczestjliczylem w cze6ciowych odbiorach. Tam byla

uwaga okna przy oddymianiu, 2e te okno otwieralo sie na drzwi, a drzwi na zewnqtrz. Tam

byl problem. Do tej pory nie wiem co zostalo ustalone. Nic pan nie powiedzial o trybunach

na stadionie. Chcialbym wiedziea tJo uczestniczylem w komisjach. Jak to w og6le vryglada?

Czy wykonawca zakoriczyl jua V ace?"

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,,uwagi pana stnzaka zostaly naniesione, m.in.

zostalo zabezpieczone podl4czenie pr4du. Z tym pr4dem byl problem, na chwilg obecnq
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zostalo to dopuszczone, bgdzie to wymienione. Co do hybun na stadionie, to czgsctowy

odbi6r zostal j\i! ztealizowa y. Mialy byd poprawione uwagi do 31 sierpnia. Te uwagi
zostaly poprawione. Teraz trwa druga czgsa dokorlczenia remontu hybun i ieszcze odbioru
nie ma, dalsze prace trwaiQ."

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski: ,,urzgdnik gminy powiedzial ie takiego
odbioru nie bylo. M6wimy o odbiorach czedciowych bo jakies tam byly.,,

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta jendrycka: ,,zapytam pana Wieslawa Szczawirlskiego i
odpowiem Panu."

Soltye wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mgzykowski: ,, panie W6jcie to nie pani Justyna
napisala ten projekt tylko ja bo Pani Justyna Labicka powiedzial4 2e nie zna sig na tego typu
projektach. I chwala iej za to, 2e povried,ziafa prawde. Jui jestem piqty mz w Urzedzie Gminy
zeby oddae dokumenty. Pisalem wczesniej dokumenty ptzez patalig i nigdy mi sie nie

zdarzylo abyrt przychodzrl plgt tazy do jakiegokolwiek urzedu z rozliczeniem

dokument6w. Mimo, Ze byly wigksze pienhdze. Nie bardzo rozumie, jak moZna

powiedzid, ie jest to fachowiec w tej dziedzinie, skoro nie pisala tego plojektu. Wsp6lczuje

soltyson kt6rzy w przyszloeci bedq skladali wnioski przez Gming, bo to sie nie oplaci

bieganie co chwila po cos. To nie jest pracownik, kt6ry powinien zaimowai sie takimi

sprawami. Nie zna oczy'wifcie procedur zatrudniania tego pracownika, ale iestem piQty raz i
znowu cos tam nie pasuje. Robilem wczesniej, r6wniei otlzymalijmy z funduszu i nie

zd,atzylo sie 2eby byly jakies poprawki. Jedrll.m slowem to jest zniechecanie soltysdw do

korzystania z funduszu. Jednak chyba soltysi nie do kofuca zdaj4 sobie sprawg, jak mamy

pod g6rk9, 2eby mogli z czegokolwiek skorzystaa."

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendryckai ,,mikrogranty - opiekuje sig nimi pani Justyna.

Pamietam pierwsze dokumenty przyniesione przez pana do pani Justyny. Dokurent skladal

sie z 3 element6w. Pierwszy element to jest wniosek, drugi to zestawienie finansowo-

rzeczowe, trzeci to oSwiadczenie. Pamietam to dokladnie, poniewaZ element zestawienie

finansowo-rzeczowe wydatk6w, kt6re Pani Justlina zwr6cila bylo po prostu puste a pan

prosil o podpisanie. Dalego Pan to uzupehrial wigc musial pan kolejny raz wr6cii i uzupelniC

ten wniosek. Pani Just'.na ma juZ doswiadczenie, uczy sie. My6l9, Le przy obushonnych

doswiadczeniach, jeZeli ma Pan wigksze do6wiadczenie to powinien pan pom6c i nie byloby

takich komplikacji. Pani Justt'na na pewno przyklada sie do tej pracy. Jezeli chodzi o te
mikrogranty to tei bym prosila Parlstwa Soltys6w, my tei stammy sie pom6c. Wszystkie

wnioski wymagaiq pewnych procedur i prosze tego nie negowaa. Tak jak wspomnial

osobiscie widzialam Paia pierwszy wniosek i prosilabym o troche wiecej uczciwo6ci.,,
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Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski: ,, ia m6wie o rozliczeniu tego

mikrograntu a nie o wniosku, to jest r6Znica. M6wmy o rozliczeniu po zakoriczonym

fesg'nie. Do tej pory tozliczalem w imieniu paraJii iako mieszkaniec Gronowa i nie zdarzaly

sig talie sytuacie."

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz: ,, panie Soltysie jest pan nie w porz4dku w
stosunku do tego co Pan przedstawia. Byliscie r6wniez u mnie. Wniosek byl napisany na

trzy sklepy a Pan przlni6sl rachunki z dw6ch sklep6w. Wiec to juz byl problem. Jetlen
rachunek byl nie na 125021, tylko ponad. Wiec ona tez musiala weisf w kontakt z
Wojew6dzki Funduszem i uzgodni( bo gdyby przyjela to co pan zloLyl to wniosek zostalby

tozpatzo\y negatywnie. Wiec prosze nas tak nie oceniaf. Wie pan bardzo dobrze,2e w
ksiggowosci kaZda zlot6wka musi glaa."

Soltys wsi Gronowo - Pan Mfuoelaw Mgiykowskit ,, pani Skarbnik pltalem sie id4 do

sklepu - Biedronki, czy mogg zrobiC te zakupy. Odpowied, padla , Le rnoge.,'

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kaniczi ,,we wniosku - towar na naglody, a co bylo na

rachunku? Czy rnluszg to publicznie powiedzid, Ze taj\ byla kawa, Smietanla. To bylo w
porzqdku? Czy ten rachunek Pana zdaniem jest dobrze przedstawiony? pan nar:. zatzuca

zloSliwosC? To sa slodycze na konkursy?"

Soltys w6i Gronowo - Pan Miroslaw Meiykowski: ,, nie na konkursy byla inna kwota, jak

Pani pamieta. Natomiast reszta miala byi na fakturze. Najpierw to zaakceptowaliscie a

potem byl problem z rozliczeniem."

Wiceprzewodnicz4cy Rady Gminy - Pan Dariusz Tara: ,,chcialbym podziekowaa panu

W6itowi i pracownikorn Urzgdo. za to, 2e jak dowiedzieli6my sig sE do pozyskania

pieriEd.ze z Agencji Restrukturyzaqi i Modemizacji Rolnictwa. Wykonaliscie ogrom pmcy

2eby udalo sig ptzygotowat lo zmia e do budzetu i Zebyscie n-rogli jeszcze w tym roku te

pieni4dze pozyskaC i te inwestycjg wykonaa."

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego (soltys wsi Haftowiec) -,, chcialbym zapytai o te
dtzwi gara2owe w Zabinach. Dla Rybna te| byly przez aczone pieniqdze ale nie zostaly

Przeniesione."

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,,pojawily siLg 2abtny poniewai ta inwestycja

zostala tui wykonana. Z tego co mi wiadomo na Rybno zostal wyloniony wykonawca, ale

inwestycja nie jest ieszcze zakoiczo a."

Wiecej pytan do sprawozdada migdzysesyjnego nie wniesiono.
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Ad.6 Wystqpienie Pana Tomasza Bieleckiego Delegata w Warmirisko_Mazurskiei Izbie
Rolniczei.

Pan Tomasz Bielecki przedstawil bie2qce problemy, zwracajAc szczeg6ln4 uwagg na problem
suszy w wFriku kt6rej duie straty poniesli m.in. rolnicy gminy Rybno. Wskazal, i2 mirno
tego teren gminy Rybno nie zostal objety jej skutkiem. Nastgpnie w imieniu swoim i
nieobecnego Pana Bartlomieja Lewalskiego zloLryl na rgce przewodnicz4cego Komisji
RoJnictwa Rady Gminy Rybno wniosek o obntenie podatku rolnego na 2016 rok do kwoty
40zl za q 2yta. Pieniqdze, kt6re zostan4 zaoszczedzone rolnikom z podatku pomogE w
kosztach produkcji.

Poin{ormowal o spotkaniu w tq sprawie o spotkaniu m.in. z parlamentarzystami,

plzedstawicielem wojewody, Izb Rolniczych. Zachgcal rolnik6w o jak najliczniejszy udzial.

Radny - Pan Pioh Rydel ,,nie jestesmy bezbronni na pismo, kt6re zostalo wyslane do

Urzedu Gminy przez Pala Profesora Kierownika Instyfutu Upraw, Nawoienia i
Glebozlrawstwa w Pulawach (w tym miejscu ptzytoczyl beSC pisma). Rozmawialem z

Pulawami i ptosze iet-r' nie opieraa sie na tym, Ze oni sa wyrocznie. To my jalo gmina

mielismy prawo takQ komisje powolad. Oni podawali pewne modele, Ze tutaj tej suszy moglo

nie by6 do 20%. Ale nie wykluczqE, ie moglo byt 
^awet 

d,o 20 czy 309L. Tu iest uklon do

Pana W6jta i do wszystkich aby mogli skorzystad z tego. Nie moina m6wia, ie pulawy nam

zabraniaja, to nie w porzqdku."

Soltys wsi Gr4dy - Pan Miroslaw Remus: ,,nie widze sensu zbierania sie komisji w tej

sprawie, skoro wladze nie uzyskuj4 Zadnych rezultat6w w Parlamencie (chodzi o Minista
Roliictwa). Dzisiaj na GrEdach mialo odbyC sie szacowanie suszy. Czy pan Delegat wie,

sk4d maj4 byi te Srodki na ewentualne odszkodowada?"

Pan Tomasz Bielecki: ,,wracaiqc do wypowiedzi pana piotra Rydla Instytut w pulawach

powredzral, zeby fie brai ich pod uwagg a Wojewoda odsyla nas, 2e musi braf pod uwage

Instytut Meteorologii. Jedni odsylajq do drugich a Gmina nie mo2e powolaa komisti

szaotj4cej susze, je,eli Wojewoda nie oglosi na naszym terenie suszy. Kolo sie zamyka i nie

moZemy nic zrobia. Jak Pan soltys powiedzial, te wnioski se malo skuteczne.,,

Ad.7 Sprawozdanie Pzewodniczecego Komisii Rewizyinej Rady Gminy Rybno z
pzeprowadzonej kontroli stanu pizygotowania szk6l gminy Rybno do rozpoczgcia roku
szkolnego 20152016 oraz kontroli Osrodka Sportu i Rekreacii w Rybnie za 2014 rok.
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Przewodniczqcy Komisji RewizinE pan Sylwester Kasprowicz przedstawil sprawozdanie z
przeptowadzonej kontroli stanu przygotowania szk6l gminy Rybno do rozpoczgcia roku
szkolnego 2015/2016 oraz kontroli Otuodka Sportu i Rekreacii w Rybnie za 2014 rok.
Sprawozdanie stanowi zalqcznik do protokolu.

Pytania do sprawozdania wnie6li:

Radny - Pan Pioh Kamiiski: ,, Kolega przedstawil sprawozdanie przewodnicz4cego

Komisji Rewizyjnej a Komisji Rewizflnej. Kolega twierdzi, Ze nie ma nieprawidlowo6ci.

Bgd4c na przyklad w Zespole Szk6l pani Dyrektor zwr6cila uwage na to, Ze sa klasy kt6re

nie maiq wentylacji. Nie rna wentylaqi w klasach. Jest to nieprawidlowo6a? UwaZam, Ze jest.

Kolejna sprawa je61i chodzi o logoped6w. Sprawdzalidmy mamy 13 godz. w Zespole Szk6l i
13 godz.w Szkole Podstawowq oraz 1 godz, w szkole w Jeglii. W pozostalych szkolach nie

ma logoped6w. M6wiono o tym juZ na ostatniej sesji, nie ma logoped6w. Dlatego to teZ nie

jest niescisloSa? Kolega hoche slabo przygotowal sie jako przewodnicz4cy Komisii

Rewizinej. Kolega twierdzi, 2e nie ma uwa& moze sig Kolega do tego odniesie.,,

Radny - Pan Sylwester Kasprowiczt ,, Panie Radny to jest spmwozdanie moje

Przewodrriczqcego Komisji Rewizfinej. Je2eli dyrektorzy w protokolach, czy w pracy kornisji

wykaz4 jakies nieprawidlowo6ci, to przeka2emy calej Radzie.',

Radny - Pan Bogdan Wantow8kii ,,mam pytanie do pana mdcy prawnego czy test

dopuszczahe aby na sbonie prywah€j zamieszczaf informacje ze sprawozdania Komisji

Rewizinej przed przieciem sprawozdania na sesji? Dlaczego w sprawozdaniu nie ma

mowy o Zespole Szk6l gdzre sale sq za male, nie ma wentyhqi. Jak wygl4da szakria?

Dlaczego nie rna mowy o pomieszczeniu dla nauczycieli i pomieszczeniu gospodarczym dla

obslugi, gdzie nie ma warunl6w do prac dla tych ludzi.',

D5nektor Zespolu Szk6I w Rybnie (Przewodniczqca Rady powiatu Dzialdowskiego) -
Pani Magdalena Ancrykowska: ,,Pan Przewodnicz4cy stwierdza, Ze Dyrektorzy mogq

odniega sie do protokolu, kt6ry otfzymali. Ja uwa2am, ie nie otrzymalam protokolu,

otEymalam wydluk komputerowy, pod kt6ry.rn nie ma 2adr-rego podpisu, a protok6l jest

dokumentem."

Radny - Pan Piotr Gurgielewiczt ,,rram pytanie do pana przewodnicz4cego Komisji

Rewizyjnej, komisja kontolowala OSiR za 2014 rok. Nie wiem czy dobrze zrozumialem, ale

sprawdzali6cie chyba ten rok 2015 a nie 2014. Troche w t'.m sprawozdaniu zbyt og6lnie to
Pan przedstawil. MoZe m6glby Pan trochg wiecei powiedziea na temat OSiR?.
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Radny - Pan Piotl Rydel: ,, chcialbym uslyszed na ternat szkoly w Jeglii, le2y mi to bardzo
na sercu aby ta szkola trwala. Jak szkola jes t przygotowana? Czy s4 jakies ruchy kadrowe, a

tezeli nie ma to czy bgd4 nowi nauczyciele zatludIrieni?,,

Radny - Pan Sylwestel Kaeprowiczi ie2eli chodzi o OSiR sprawozdanie jest og6lne. Jeieli
cho&i o 2014 rol plan finansowy to pani Hani Bem pomaga pan Michal Chata z Urzedu
Gminy on nam wszystko przedstawil. Jezeli chodzi o szkole w Jeglii _ to nie rnam przy sobie

wszystkich dokument6w, wiec w ustawowym terminie odpowiem na pi6mie.,,

Dyrektor Zespolu Szk6l w Rybnie (pzewodnicz4ca Rady powiatu Dzialdowekiego) _

Pani Magdalena Anczykowska: ,,w Gimnazjum te2 jest klasa spotowa.,,

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki: ,,tak iak pan przewodnicz4cy Komisji

Rewizlnej powiedzial, Ze mozna wniesd uwagi do protokol6w przez Dyrektor6w. Jeieli
Pani stwierdzila, 2e nie jest to protok6l to mysle, Ze jest to do sprostowania i tutai plosilbym

Pana radce prawnego o ustosunkowanie sie do tego.,,

Wiceprzewodniczlcy Rady - Pan Dariusz Tanr ,,chcialbym odniesc sie do tych szahi.

Zgadzam sig, 2e s4 male, ale ten problem istnial ju2 od dawna. Chcialbym tylko

plzypomniec, 2e Zesp6l Szk6l istnieje nie od dzis, on istnial od dawna i nie w',nika z

terazniEszo6ci. Ponadto od wrzesnia mamy jeden oddzial mniej jeteli chodzi o Zesp6l

Szk6l."

Soltys wsi Gronowo -Pan Miroslaw Mgiykowski: ,, nie slyszalem Zeby przewodnicz4cy

Komisji iako gremium kolegialnego przedstawial swoje sprawozdanie. Jeieli czlonkowie

maj4 r62ne zdania to powirmo byd ujete w sprawozdaniu Wyntka z tego, Ze

Przewodrriczqcy przedstawia swoje wlasne spostrzezenia a nie przedstawia jakby calej

Komisji. Bo rozumie, ie Komisja pracuie, czlonkowie spotykaj4 sie, ustalaje sprawozdanie a

jeieli s4 zdarlta odrgbne. Nigdy nie slyszalem, Ze mamy w Gminie Rybno, 2e\
Ptzewodriczlcy przedstawial swoje sprawozdanie. MoZe to robid iako osoba prywaha.,,

Radny - Pan Piok Kamiiski: ,,Kolega Sylwester ostatjdo zaatakowal mnie pubtcznie na

forum,2e nie bgdzie sig na sesii odztwal, dlatego Ze wszystkie infolmage, dokumenty na

temat calego programu poszczeg6teych sesji omawia z pracownikami przed sesj4 i po prostu

wszystko wie. Okazalo sie, 2e koledzy pytajq o dokumenty a kolega tych dokument6w nie

ma. Kolega sie nie przygotowal do sesji, gdzie w pkt 5 bylo sprawozdanie ptzewodniczecego

Komisji Rewizinej."

Radny -Pan Sylweeter Kasprowicz: ,, Panie Radny tak sig stalo, Ze zawsze mallr przy sobie

wersje elekboniczne-mam laptopa, a o wersji papierowej zapomnialem.,,

20



Radny - Pan Pioh Kamiriski: ,,przedstawil pan sprawozdanie przewodnicz4cego Komisji
Rewizyjnej a nie Komisji Rewizinej, swoje wlasne sprawozdanie.

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,panie plzewodnicz4cy chcialby zapytaa iak zostal
rozwiAzany problem wentylaqi i czy wszystkie klasy spehriajE ju2 wymogi do nauczania

uczni6w. Czy cos sig zmienilo?"

Radny -Pan Sylwester Kagprowicz: ,,to co mi wiadomo, to yr Zespole Szk6l byty
przeprowadzone drobne naprawy. Dokladnie, czy wszystkie klasy maj4 wentylacje

rnusialbym zajrzec do dokument6w."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,co do tego sprawozdaiia na strolue, to
musialbym to zobaczya jak to wygl4da Zeby sie wypowiedzieC. podobnie jak pani Dyrektor

wspomniala o przedstawieniu wydrukw musialb),rn zobaczya ten dokul1rent. Bo to
podstawowa kwestia 2eby sie w)?owiadaa co do he6ci, Vzeba to zobaczy(, przeczyta(,

jakies doda&owe informacje uzyska{ Leby m6c to ocenif. postaram sie paristwu na

nastepnej sesji odpowiedziec. Byly te2 uwagi do sprawozdania, czy to jest splawozdanie

PrzewodniczEcego czy calej komisji. Kazd4 komisje reprezentuje jej przewodnicz4cy. W

porz4dku obrad jest wyraznie zapisane sprawozdanie przewodnicz4cego Komisji

Rewizlnej. Statut Gminy nie wymaga, to co Pan soltys wspomnial, ieby sprawozdanie

formulowala cala komiia, jakby jaki6 odrebny dokument. Bo po to jest przewodnicz4cy

danej komisji, ieby wyniki jakiej kontroli, czy pracy komisji samemu przedstawid. To iest

kwestia zaufania. Macie przewodnicz4cego Zeby mu ufat, a ie sprawozdanie mo2e nie by6

komplehe to juZ inna kwestia. Malo jest sprawozda4 kt6re ogamiaj4 wszystkie i mozliwe

do doshzezenia kwestie. Pa6stwa uwagi sE do sprawozdania, co jest normalne.

Pafstwa pytania do Przewodnicz4cego Komisji dotycz4ce ju2 kwestii tematycznych np.

stanu klas, takie pytania przekraczajQ sprawozdanie. Sprawozdanie jest tylko og6ln4 ocenq

przygotowania szk6l."

Radny -Pan Sylwester Kasprowicz: ,, do Pana Radnego Wantowskiego, informacia kt6ra

z alazla sie na stronie Gminy to nie bylo sprawozdanie Przewodnicz4cego czy Kornisii

Rewizyjnej. To byla tylko informacja dla mieszkaric6w, Ze taka komisja sie odbyla.,,

Radny - Pan Daiusz Karbowski: ,, mam pytarrie do pani Dyrektor Zespoht Szk6l, czy

otlzymala Pani takie spnwozdanie, czy bylo to tym sprawozdaniem, kt6re przedstawil

Kolega?"

D5nektor Zespolu Szk6l w Rybnie (Przewodnicz4ca Rady powiatu Dzialdowskiego) -
Pani Magdalena Anczykowska: ,,ohzymalam pismo z pismem przewodnim darowanym na
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4 waze6nia. Ohzymane dokumenty nie s4 przez nikogo podpisane. Nie b9d9 mila sie do
czego odniesc bo to nie s4 dokumenty.'

Radny -pan Pioh Rydel: ,,Panie mecenasie iestem zdziwiony pana wykladni4 prawn4.

Zgodrie ze Statutem komisja jest kolegialna a tu sie okazuie, ie nie trzeba by6 w grupie

kolegiahej, bo przewodnicz4cy moie sam stworzya protok6l i go przedstawid. panie WEcie

Pan bardzo ladnie stosuje, jak sig co6 m6wi-to do wolnych wniosk6w. pan wspomnial o
przystankach autobusowych. M6wilem tylko o regulaminie i to je6li pan przedstawi. Bo

jezeli Pan przedstawi, Ze przystanki sA odebrane, sam bralem udzial w lokalizacji jednego z
tych przystanl6w. AIe s4 jeszcze inne rzeczy, kt6re sA nierozwiAzane od wielu lat. Wnioski
wp\'waly do Pana - do Urzedu Gminy i nie ma odpowiedzi. Wolalbym aby3my nie
przed,stawialf neczy, kt6re sE dla Parra niepziernne w tzw.wnioskach koricowych.,,

W6jt Gminy - Pan Tomasz W?grqmowski: ,,sesja Rady Gminy _ jej celem jest tworzenie

prawa lokalnego. Mamy du2o uchwal. W tej chwili to sie zrobil klub dyskusyjny, *ymiany
zdaf z kt6rego nic nie wynika. Pan Radny m6wi, Ze zlo|yljakiei wrnoski, nie wiem jakie? Z
tego co wiem to procedura jest tak4 ie ka2dy wniosek z tej Gminy, kazdy dostaje

odpowiedz. Prosilbym Pana Przewodnicz4cego i paistlva Radnych o powagg i zajeciem sig

tworzenia prawa lokalnego. Klub dyskusyjny w innym terminie.,,

Radny - Pan Pioti Kamiieki: ,, Panie W6jcie jednak co6 wnosi, bo ja przynosze panie

mecenasie wykladnig prawa - Statut. Komisja Rewizina sklada Radzie sprawozdanie, kt6re

powinno zawieraa rn.in.liczbg, przedmiot miejsce, wykaz najwazniejszych

nieprawidlowoki w toku kontroli. Tego nie bylo, to m6wi Statut na temat sprawozdania,

kt6re powinien zloiy( Ptzewodticz4cy. Co wlrrika z tego? Wynika z rcgo, ze

PrzewodniczEcy nie jest kompetentny. Nie zrobil tego, co powinien przygotowaa.,,

Soltys wsi Hartowiec - Pan Bogdan Kopaiski: ,, mam pytanie czy to jest posiedzenie

komisji czy sesja. Proszg uszanowai nasz czas. Takie rzeczy to powinny na komisji bya

ustalane."

Wiecej pytai nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady poprosil o wiasnienia parrie Zdzislawe Kanicz Skarbnik Gminy.

Pani Zdzislawa Kani cz w skazala i2:

Ad.8 Podjgcie uchwal w nastgpuilcych sprar,each:
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,,W dniu 9 wrze6nia 2015 roku dokonano zmiany dochod6w i wydatkdw
2015 roku.

Dochody
Dochody Gminy Rybno w roku 2015 zwigksza si9 o kwotg 236 728,00 zl
i po zmiarfe wynosz4 24 493 872,86 zl.

Wydatki
Wydatki Gminy Rybno w roku 2015 zmniejsza sie o kwote 73 872,00 zl
i po zmianie wJmoszq 25 787 700,8621.

Przychody
Przychody zmniejsza sig o kwotg 250 000,00 zl i po zmianie i w),noszA
2 328 228,00 zL w tyml
- kredyt w wysoko6ci 500 000,00 zl.
- inne Zr6dla (wolne 3rodki)nie ulegly zmianie r wynosz4 -1828 28 00 zlotych.

Rozchody
Rozchody nie ulegly zmianie i wl.noszq1 03 4 4n,00 zl,
w tym:
- splata po2yczek zINFOS w wysoko6ci 359 400,00 zl
- splata kredyt6w w wysoko6ci675 000,00 zl.

Finansowanie deficJ.tu i przeznaczenie nadwy2ki
Deficyt budZetu w wysoko6ci 1 293 828,00 zl oraz planowana splata rat kledyt6w i po2yczek
w wysokojci 1034 400,00 zl zostarie pokryta przychodami z innych Zr6del (wolnych
Srodk6w) w wysoko6ci'l828 228,00 zl oftz kredytu w wvsokosci 500 000,00 zl.

Kwota dlugu
Kwota wykazana jako dlug na koniec 2015 roku iest yrynikiem dzialania: dlug
z poprzedniego roku + zaciqgany dlug w 2015 roku - splata dlugu w 2015 roku. W pozycji
tej nie uwzglgdnia sig dlugu zwipk6w, do kt6rych nale2y gmina.

Planowana kwota dlugu na koniec 2015 roku wynosr Z 475 763,21zlotych.

Chcialabyrn nawiqzaa samej tresci uchwaly, bo u.Tslalam paistwu w materialach

poprawiony zalacznik nr 3 ,,zadanie inwestycyjne,, z poprzedniej uchwaly z 20 lipca, gdzie

w pozy4i ,droga Koszelewy''- miala widnieC kwota 20b tys, zostawila bo jeszcze przed

zmian4 235 tys. Natomiast w zal4czrikrt nr 2 ,,wydatki,, dokonalismy wla6ciwego wpis

kwoty. St4d teraz przenosimy, bedzie zalEcztik r1r 7. Wncaj4c do poprzedniej uchwaly, a

chodzi o WPF wraz ze z'liian4b:u.d.ietow4, zmienil sie zal4cznik przedsigwzigc a chodzi o

zmniqszeni€, bo w uchwale bud2etowej wycofuje inwestycje ,,rozbudowa szk6f z uwagi na

to, 2e bedzie to dokonane w najblizszym czasie-ujgte w projekcie na rok 2016 i og6lem, w
tym wykonanie przedsigwzieC w zal4czn)kt nr 2-zmniejszony jest wydatek mai4tkowy w
wysokosci 7 325 000,00zL Tak jak mielismy w zal4cznikw nr 4 uchwaly bu&etowei



rnwestyqe rozpisan4- 65 tyS w tym roku, po 420 tyj. w latach 2016-2018. To jest w tej chwili
z zalaczrika pt zedsrewzigcia wycofane...

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly, w kt6rej glos
zabtuli.

Radny - Pan Piotr Rydel ,, panie W6jcie, jak sie lna reaktywacja O6rodka Zdrowia w
Koszelewach do zmiany WPF? Po raz kolejny nie zostaly ujete Srodki na ten O6rodek, na
jego reaktlrwacje. Jeszcze pytanie do jednego z Koleg6w radnych. Na poprzedniE sesii

Kolega Radny zobowi4zal sig, 2e bgdzie skladal wniosek w sprawie reaktywacji Osrodka

Zdrowia. Nie widzg tego wniosku w dzisiejszym porzadku obrad.,,

W6lt Gminy - Pan Tomasz Wgg4mowski: ,,panie Radny wolie wnioski.,,

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,, widocznie wtedy pan ZIe zroznrnja^

Chodzilo mi, Ze do nowego budzetu bede skladal taki wniosek i go podtlzymuje.,,

Radny - Pan Piok Kamiirkit ,,Pani Wdjcie, mamy tutaj tabelkg ,,zadanie inwestycine
roczne, wieloletnie" przewidziane do lealizacji w 2015 roku. pare lat wczesniej czytalem w
gazecie obszemy artykul Pana W6jta na temat pilng potrzeby rozbudowy szkoly. To byl tei
jeden z gl6wnych punlt6w panskiE kanpanii wyborczej, panie Wdjcie. Od stycznia tego

roku mamy zabezpieczone 65 ty6 na rozbudowg Zespolu Szk6l w Rybnie, a dzisiaj dostaiemy

informacje, 2e po prostu tej rozbudowy nie bedzie. Ten punlt zniknel.,,

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,,rozbudowa szkoly kosztuie 1325 000,0021.

Naszym celem jest 2eby tozbudowq prowadzit z dofinansowaniem. Mamy wrzesie{ po

woli zaczynajq pojawiad sie uszczeg6lowienia. Gdybysmy tg inwestyqe trzymali nadal w
budZecie na 2015 rok, ten dokument nie m6glby byl zal4cznikiem do pojawiaiqcego sie

konkursu. Zeby wprowadzi€ danE inwestycje do nowego budietu nie mozemy jej miei w
danym budiecie. Lrcze, Ze w patdzierrllku pojawi sig uszczeg6lowienie dotycz4ce d.zralai\.

Projekt budZetu jest wystarczaj4cym zabznikiem tzw.analizy finansowej i tam to moiemy
umie6cid. GdybySmy trzymali to w tym budiecie nie mogliby6my daC do tego wniosku.

Prosilam PaniE Skarbnil 2eby to uwzglednila, Zeby ta inwestycja byla kosztem

kwalifikowanlm. Licze,2ejeirdlw paadzierniku, najp6Zniej w listopadzie pojawi sie. JeZe[
odbgdzie sig konkuls w gmdniu lub styczniu, to marny juZ dokument na t9 budowe,

m.in.proiekt budZetu, kt6ry musi przgs( wszystkie procedury. W grudniu jak zatwierdzicie

budZet to jui spehria wymogi formalne. Bez wymagari formattych nasz r,r.niosek odpada.

Rozbudowa szk6l nie znika. Rozbudowa szk6l zostala wykle6lona celowo, wzglgdem tego,



ie do projektu budZetu na 2016 rok ta rozbudowa bedzie ujet4 w tej 6amej formie, w tym
samyn finansowaniu."

Wiecei pytan nie wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusig. po odczytamu
projeltu uchwdlv poddal go pod glosowanie.

Y9" Gy:y, * gl":"Ianiu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnodci 15
Kaonycn,,eqnogtognre glosami:
- 15 - ,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sig"
podigh uchwal? ry,Xngfls w sprawie zmiany w zmiany Wieloletniei prognozy
Finansowej Gminy Rybno na lata 2mS-2020.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2| zmian w bud2ecie GminJr Rvbno na 2015 rok

Przewodnicz4cy Rady poplosil o wia6nienia pani4 Zdzislawe Kanicz Skarbnik Gminy.

W dniu 9 wrzesnia2o15 roku wprowadza sie zmiany nastepujeco:

Dzial 500 Tlansport i l4czno6d
Zwiqksza sig dochody maj4tkowe w wysoko6ci 240 000,00 zl - planowany wplyw Srodk6w z
Agencji Nieruchomosci Roliych w Olszq,nie oraz wydatki majqtkowe
wysokosci 250 000,00 21 na wykonanie inwestyqi pn. ,,Remont i przebudowa osiedlowych
ci4g6w komunikacinych, na osiedlach po bylych pGR w Koszelewach
i Koszelewkach gm. Rybno".
Zmniejsza sig wydatki bieiqce w wysoko6ci 15 382,00 zl oraz wydatki mai4tkowe
(inwestycine) w wysokoSci 206 00Q00 zl og6lem, w r''ur:
- w zadaniu pn.,,Przebudowa drogi gmirmej Nr 185067N w Koszelewach,, o kwote

200 000.00 zl.
- w zadaniu pn. ,,Przebudowa przystank6w autobusowych przy drogach (dla dzieci

szkoliych) o kwote 6 000, 00 21.

Dokonuje sig zwigkszenia wydatk6w bieL,4cych z przez aczeojem na w1'nagrodzenia
bezosobowe - wykonanie projekt6w stalej organizacji ruchu w wysokosci 8 000,00 zl.

Dzial 630 Turystyka
Zmniqsza sie dotacjg celow4 na finansowanie lub dofinansowywarrie zadari zleconych
do realizacji organizacjom prowadz4cym dzialaLroSC poZytku publicznego w wysokosci
40 000,00 zI z uwagi na tozwiqzarie umowy dotycz4cej zadaniapn. ,,prowadzenie punkfu
IiJorrnacji Turystycznej".

Dzial 750 Adminishacj a publiczna
Zwigksza sig dochody w wysokoSci og6lem I749,00 zl , w lym:
- 7 200,00 zl wg decyzji Nr 21112015 Wojewody Warmirlsko - Mazurskiego w Olszty,nie
z przez aczeniem na dofinansowanie rcalizaqi zadafr zleconych z zakresu spraw
obywatelskich (rejestraga stanu g/wilnego, zmiana imion i nazwisk, ewidencja

ludno6ci, dowody osobiste),
- 949 ,00 zl wplywy z r6Znych dochod6w (dochody z lat ubieglych),
- 6 000,00 zl Srodki do pozyskania z WFOS i GW w Olsztynie z ptzez aczeriem
na dofinansowanie zadania bie24cego gmrny pn. ,,Rybno 20 lat w ivelskim parku
Kraiobrazowvm" .
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Zwigksza sig wydatki w wysokoEci og6lem 33 800,00 zl , w tym:
- | 200,00 zl z przeznaczeniem dla rozdziaju ,,Urzgdy wojew6dzlie,, - dofinansowanie
realizacji zadai zleconych z zakresu spraw obywatelskicir (rejestracja stanu c'.wilnego,
zmiana imion i nazwisk, ewidenqa ludnosci, dowody osobiste),

?9ry,99 zl na zadanie inwesrycyjne pn. ,,Remont pieca CO w Urzgdzie cminy
w Rybnie",
- 7 600,00 zl na zadanie bieZace pn. ,Rybno 20 lat w Welskim parku Kraiobrazowvn,
z przeznaczeniem \a zakup promocinych kalendarzy.

Zrnniejsza sie wydatki rnaj4tkowe o kwote 7 749,00 zI _ zadarie inwesrycylne pn.
,,Termomodernizacja dachu budynku Urzgdu cminy w Rybnie,,.

Dzial757 Ufledy 
^aczelnych 

organ6w wladzy paristwowei, konboli ocluony prawa oraz
sadownictwa
Zwigksza sig 

_doc_hody I wydatki bie24ce w wysokoki 7 680,00 zl na w]?late
zryczaltowanych diet czlonk6w obwodowych kornisji wyborczych biorqcych udzial
wReferendum zarzEdzonego na dzieri 6 wrze6nia 2015 r.

Dzial 754 Rezpieczeistwo publiczne i ochrona przeciwpoiarowa
Rozdzial,,Ochohicze stra2e pqiAIlC1
Zwrgksza stg wydatki bieiace w wysokoki 7 799,00 zl na zakup material6w
i wyposaienia.

Zwieksza sie wyda&i rrajEtkowe w wysokosci 2 000,00 zl - zadanie inwestycine pn.,,Zakup
dwoch bram gara2owych - OSP Rybno .

Zmniejsza sie wydatki majqtkowe w wysokosci22 251,00 zl, w tyrn:
- zadanie pn. ,,Budowa Remizy OSP w Hartowcu" o kwotg18 000,00 zl,
- zadarie pn. ,,Zaktp kamery termowizinej dla OSp Rybno,, o kw ote 2 SO4,OO zl,
- zadanie pn. ,,Zalup bramy garazowq dh OSp Zabiny,, o kwotg 7 747,00 zl.

Rozdzial Obrona c!'wiLna
Dokonuie sig przeniesienia planu migdzy paragufami wydatk6w bie24cych w wysokosci
800,00 zl z ptzeznaczeniem na zakup uslug pozostalych.

Dzial 756 Dochody od o86b prawny.h, od os6b fizycznych i od innych iednostek
niepo8iadajlcych osobowosci prawnei orazwydatki zwi4z 

^e 
zich poborem

Dokonuje sig przeniesienia planu dochod6w bieZ4cych migdzy paraglafami w wysoko6ci
63 600,00 zl.
Ponadto zmniejsza sig dochody biez4ce w wysokosci 949,00 zl.

Dzial 801 O6wiata i wychowanie
Zwigksza sig dochody z naimu i wydatki biez4ce w wysokosci 5 000,00 zl
zprzeznaczeniern na zakup matelial6w i wyposa2enia dla Liceum Og6inoksztalc4cego
w Rybnie.

Zmniejsza sig dochody majAtkowe w wysoko6ci 52 0ffip0 zl dotyczece zadania
inyrestycinego pn.: ,,Rozbudowa Zespolu Szk6l w Rybnie - Szkolnictwo zawodowe,,, kt6re
planowano do pozyskania z bud2etu Unii Europejskiei.



?:-k.llry "i9 
przeniesienia planu miedzy paragrafami wydatk6w bie2qcych w wysokosci

709178,03 zl, w Wm:
- 56 208,03 zl z przeznaczeniem na zakup podrgcznik6w, material6w edukacinych
i iwiczeniowych w Szkolach Podstawowych i Gimnazium,
- o 000,00 zl zalup uslug remontowych w Sp Jegtia,- 46 970,00. zl skladki na ubezpieczenia spoleczne i skladki na Fundusz pracy
w rozdzialadt dotycz4cych rcaltza4i zaddh wymagaj4cych stosowania specjalnej
organizacji nauki i metod pracy dla dzieci przedszkolnych i szkohych.

Ponadto zwigksza sig wydatki bie2qce o kwotg 43 640,00 zl w tyrn-
- 16 400,00 zl z ptzeznaczet\iem na place i pochodre od plac, dodatek wiejskii fiieszkaniowy, w zwi4zku z utworzeniem drugiego odd;iah ptzedszkolnego

- 27 240,00 zl z przeznaczenia na place i pochodne od plac, dodatek wiejskii mieszkaniowy, w zwiEzkw z utwotzeniem trzeciego odd;iah przedszkolnego
w Przedszkolu w Rybnie.

Dokonuje sie zrrmiejszenia wydatk6w majetkowych nastgpuj4co:
- w zadaniu inwestycin'.rn pn. ,,Budowa przedszkola
(dokumentacja)" o kwote 60 000,00 zl,
- w zadaniu inwestycfjnym pn. ,,Rozbudowa Zespolu Szk6l
zawodowe" w wysokosci 65 000,00 zl.

Dzial 852 Pomoc spoleczna
Dokonuje sig przeniesienia miedzy paragraJami wydatk6w bie24cych w wysokoki 14 000,00
zl z peez aczeniemr,a zakup uslug przez jst od irurych jst (pobyt podopiecznych w Domach
Pomocy Spolecznej)oraz !6Zne oplaty i skladki.

Dzial 854 Edukaclna opieka wychowawcza
Zwigksza sig wydatki bieiqce w wysokosci 700,00 zl z przeznaczeniem na wyplatg
stypendium dla uczni6w.

Dzial 925 Kultura fizyczna
Rozdzial,,Obiekty sportowe"
Dokonuje sig zwigkszenia planu dochod6w i wyda&6w biei4cych z przeznaczeniem
na zakup uslug zdrowotnych i zalup uslug pozostalych w wysokosci 7 7rS,O0 zl w (]f,iR
w Rybnie.

Dokonuje sig zwigkszenia wydatk6w mat4tkowych dla zadania inwestycyjnego pn. ,,Remont
i przebudowa stadionu sportowego w Rybnie, etap II, w tym przebudowa linii energetycznej
SN" w wysokojci 1819200 zl.

Rozdzial,,Pozostala dzialalnoSi"
Zwigksza sig dochody bie2qce w wysokosci 2 5OO,0O zl - dotacja celowa z powiatu
Dzialdowskiego z ptzez acze i.em na realizacje zadania w zakresie kulfury fizycznej
i sportu - Bieg Niepodleglosci.
Zwieksza sie wydatki biezace w wysoko6ci 7 000,00 zL w tym:
- zakup matedal6w i wyposaZenia w wysokosci 5 500,00 zl,
- stypendia r6ine 1 500,00 zl.

Wiejskiego w Rybnie

w Rybnie - Szkolnictwo

2'7



Pani Zdzislawa Kanicz wskazala i2:,, w nawi4zaniu do wycofania inwestycji rozbudowy

Zespolu Szk6l, ta sama sytuacja bgdzie w przypadku inwestyqi rozbudowy przedszkola.

R6wniez w te,j uchwale budzetowei w zal4czniku nr 3 - $ycofan4 z nwagt na to, ze

planujemy jE wprowadziC do budietu roku nastepnego. Niebawem bgdzie opracowaay

projekt budzetu wiec musimy w tym momencie wycofaa sie z niej dlatego, ie nie ma

zlot6wki wydanej z tej inwestyqi. Mamy jeszcze jedn4 tak4 sytuacje, gdzie bedziemy

przenosii i w tej uchwale budZetowq. Jest zmiana .pfieb:udowa drogi gminnei w

"o"r"1"*u66"- 
pomniejszenie o 200ty5., zostaje tylko 5 tys. Tu mamy w t,m roku wydatek

wiec nic nan nie zagieria, nie usuwamy calkowicie.,,

Nastepnie Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusjg nad plojektem uchwaly, w kt6rej glos

zabrali:

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,Pani Skarbnik moglaby pani bardziej szczeg6lowo, jeieli
chodzi o dzial 801 ,,O5wiata, wychowanie i kultura fizyczna,,- chodzi tu o dochody z najrnu,

tu dochody 5 tys, tu - 7 ty6. Co bedziemy vr].najmowad, Ze takie dochody uzyskamy?,,

Skarbnik Gminy - pani Zdzislawa Kani.z: ,,to szkoly zaLiegqA o to, jezeli udostepniajA w
okresie walacji pomieszczenia, to z tego tytulu mogq dokon;,wai zakup,t na rzxz szkoly,

zainwestowaa. Wigc jezeli zwigkszenie dochod6w iest na kwotg 5 tys. czy 7 tyS., w tym OSiR,

to zwiekszarry r6wnieZ kwoty wydatk6w na zakup material6w. Mamy wnioski ze szk6l

albo OSiR Ze to ich dochody, to je planujemy. Jesli te dochody sA wyZsze ni2 nasz plan, bo to

trudno przewidzied przy proiekcie budZetu, to konholujemy i w tym momencie dokonujemy

zwigkszenia."

Wiecej pytaf nie wniesiono. Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusje. po odczytaniu

proiektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn1.m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
Radnych, iednoglo6nie glosami:
-75 -,,2a",
- O - ,,przeaiw"
- 0 -,,wstrz5,mujqcych sig"
podjgla uchwalg Nr {/80[5 w sprawie zmian w budzecie Gminy Rybno na 2015 rok,
Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

pozbawiania otaz rodzaie i wysokosd okresow.vch sfvpendi6w spottowvch. nagr6d i
wyr6inieri W6ita Gminy Rybno za wwiki sportowe

Wiainien w zakresie uchwab' udzielil W6jt cminy - pan Tomasz Wegrzynowski.
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Wia6nit, ie ,,uchwala dotyczy jak jui wspornnialem w sprawozdaniu, i w zwiuzku z sukcesem

dziewczyny z Zabn. Chodzi o to, ie dyscyptina kt6r4 uprawia nie jest olimpiska. Mysle, Ze zasluguje

na nagrode, os4gnela bardzo wysoki poziom, III miejsce na otimpiadzie. B?de chcial iei wr€czy6 to
stypendium na s€sii 10 pazdzi€mika, o zwolanie kt6rq bgde prosila pana przewodnicz4cego. Na tej
uroczystej sesji bede wreczat r6wnieZ stypendia naukowe.',

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady cminy otworzyl dyskusje nad proiektem uchwah.
Glos w dyskusii zabrali: pytari nie wniesiono, wob€{ czego przewodniczEcy zamkn4l dyskusie.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy-w glosowaniu iawnJrm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
Radnych, jednoglo6nie glosami:
- L5 - ,,24 ,

-0 -,,ptzeciar"
- 0 - ,,wstrzymuiqcych sig"
podjgla uchwalg Nr )rii8lffs w sprawie zmiany uchwaly w sprawie okreslenia

szczeg6lowych zasa4 trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaie i wysokoid

okresowych stjapendi6w sportowych, nagr6d i wF6Znien W6jta Gminy Rybno za wyniki
sportowe.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Wyjasniefi w zakresie uchwaly udzielil W6jt cminy - pan Tomasz Wegrzynowski.

Wia6nil, ie ,,iles lat temu Pan Soltys zwracal uwagg, Ze dzewo rosn4ce przy ul. Nowomiejskiei,

zagaza bezpieczel$twu. Nie moglismy nic w tej sprawie zrobia, bo to drzewo ma status pomnika

przyrody. Teraz prosz,. Panie i Pan6w Radnych o zniesienie tego statusu, teby6my mogti poplawi6

bezpieczefstwo n drodze. Tu tet dla nas wskaz6wka, ie wchodz4c w iakies formy ochrony pzylody,
musimy mieS Swiadomo6C konsekwencji co za tym idzie. My6le pani€ soltysie, Ze dzieki tej uchwale

poprawimy t'ezpieczetutwo na ul. Nowomieiskiei."

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady cminy otworyl dyskusje nad projektem uchwaly.

GIos w dvskusii zabrali:

Radny - Pan Pioh Kaminski:,, chce nadmienia, ie wniosek o zniesienie pomnika przyrody zloZylem

ia. To jest drzewo kolo Paistwa Szczawifskich i prosze o podjecie uchwaly w tej sprawie.,,

Radny - Pan Pioh Rydel,. Panie W6jcie, ile mamy pomnik6w przlrody w naszej gminie. Bo ostatnio

Ze6my Scinali dzewo w cralewie, teraz nastgpne. Kiedy to drewo zostalo zakwaMilowane jako

pomn < przyrody? lesli tak mechaniczne podchodzimy do te8o, Ze najpierw przyznajemy a potem
6cinamy. Tak samo chodzi o domy, kr6r€ konserwator kwajiftkuie jako zabytlowe. Apeluie o rozwage

w podejmowanir! 2e uchwalamy wniosek bo ktos tak chce, bo iest to pomnik przFody a za kilka tat
anuluiemy polnnik przyrody. B€de oczywi6cie glosowal2a.,,

4)zniesienia statusu pomrika przwod
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W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowskir ,,ciesze sie, ie bedzie pan za zni€srenrem slarusu

pomnika przyrody tego dzewa. Nie znam hisrorii tego drzewa. Je6li chodzi o ilos. _ musze sie

przygotowaa my6lg 2e w woliych wnioskach.,,

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski: ,,moje wnioski byly skladan€ Wzez wiete tat,
konie€znym iest Scigcie tego drzewa".

Wiecq pytaf nie wniesiono, wobec cze8o przewodnicz4cy za[ll(n4l dyskusie.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy- w glosowaniu jawnjm na ustawor,ry sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15
Radnych, iednoglo6nie glosami:
-75 -,,2a",
- O - ,Brzeciw"
- 0 -,,wstrzymul4cych sig"
podigla uchwalg Nr lil8/fs w epnwie zniesienia statusu pomnika prz5nody

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

Wyjasnien w zakr€sie uchwaly udzielil W6jt cminy _ pan Tomasz Wegrzynowski.

Wskazal, \ei ,,24 czerwca br. raystqpilem z wnioskiem do Dyrekton ANR w sprawie nieodptatnego

przekaza la gminie Rybno nieruchomosci: dzialka 130/1, obrgb cr4dy tj. 1,12 ha. W odpowiedzi
pismem z dnia 31 lipca zostalismy zobligowani do przygotowania kompletu dokument6w w celu

zakofczenia procedury przekazania nieruchomojci_ Ostatnim etapem iest podjecie uchwaly przez

Radg Gminy. Skoro Paristwo podejmiecie te uchwalg, po ustateniu terminu, spotlamy sig z ANR w
celu podpisania aktu notadalnego i przejgcia na necz gm]I.ry l]ejie dzialki."

Nastepnie Pzewodniczqcy Rady cminy otworzyl dyskusje nad proiektem uchwaly_

Glos w dyskusii zabrali:

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,, na ostatrriej sesji zwracalem uwagg na te przejecia.

Blokujemy sie tymj oznaczeniami, 2e tylko na jaki6 cel. To jest bardzo fajne, Le przelmqerny

te grunty, bo to jest na cele kultury fizycznej, a jak bgdziemy chcieli zrobia co6 irmego?,,

W6lt Gminy - Pan Tohasz Wggtzynowski: ,,wiem, 2e zwracal pan na to uwage tylko, Ze

tego gluntu nie moglismy w 2aden spos6b uzasadnii. ponadto za 10 lat moZemy z tym
gruntem zrobia co chcemy. Mo2emy podzielia na dzialki rekreacine i sprzedai. Nie tracimy,

zyskujemy bo raptem jest to grunt 6 klasy. Agencja placila za ten grunt kilkaset zlotych

podatku rocznie. MySl€, Ze Rada bgdzie przychylna i pomoze aby6rny pozyskaf pieniqdz na

upiekszenie miejscowoSci-chodzi tu o wniosek zlo2ony przez pana soltysa. Nie znalazlem

innej formy. My6l9, 2e znajdziemy spos6b na zagospodarowanie tego terenu pzy takiej

altywnosci stowarzvszef ."
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Wiecg pytan nie wriesiono, wobec czego przewodniczecy zamlnql dyskusjg.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

|a{a C1i.ny- w qfosowaniu iawnj,lor na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
Radnych, iednoglo6nie gloeami:
-75 -,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wskzymuilcych sig"
podjela uchwalf Nl ry$/fs w sprawie nieodplatnego pizeifcia nieruchomo6ci z
przeznaczeniem na cele kultury firycznei.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Wyjasnierl w zakresie uchwaly udzielil W6jt Gminy _ pan Tomasz Wggrzynowski.

Wskazal 2e: ,dzialki s1gl4cz4, czyli razemmamy 2,17 ha do nas zej dyspozyqi.

Nastepnie PlzewodniczEcy Rady Gminy otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytari nie wniesiono, wobec czego Przewodnicz4cy zamknql dyskusjg.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnjm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15
Radnych, iednoglo6nie glosami:
- 75 - ,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstlz'.muilcych sig"
podigla uchwalg Nr X/84/f5 w sprawie nieodplatnego przejecia nieruchomosci z
przeznaczeniem na cele kultury firycznel.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

czas oznaczonv do 3 lat

Widinieri udzielild Selretarz Gminy -
uchwala dotyczy wyra2eria zgody na
dzierzawcami na okres do 3 lat.

Pani Jolanta Jendrycka. Wskazala, ze Niniejsza
zawarcie kolejnych umow z dotychczasowymi

L Dzialka fi 178 o powierzchni 0,3228 ha polozonej w obrgbie Naguszewo byla
przedmiotem dziefiawy zawartE na okres do 3 lat, kt6ra wygasla z dniem 1
lrrze6nia 2015r. W dniu 20 sierpnia 2015 roku pan piotr Chyrzldski zwr6c11 sie z
wnioskiern o przedlu2enie umowy dzielzawy w/w nieruchomosci na kolejny okres.

2. Dzialka n 828/2 o powierzchni 0,12i25 ha polo2onej w obrgbie Rybno byla
przedmiotem dzieiawy zawartej na okres do 3 lat, kt6ra wygasla z dniem 1
wrze6nia 2015r. W dniu 28 sierpnia 2015 loku parlstwo Maizama i Woiciech
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Krawieccy zwr6cili sie z wnioskiem o przedluzenie lr.:rowy dziefiawy wfw
nieruchomosci na kolejny okres.

3. Dzialka nr 829/2 o powierzchrri 0,1250 ha poloionq w obrgbie Rybno byla
plzedmiotem dzietiawy zawafiej na okres do 3 lat, kt6ra wygasla z dniem 1
wrzesnia 2015r. W dniu 28 sierpnia 2015 roku pa.lstwo Marzanna i Wojciech
Krawieccy zwr6cili sig z wnioskiem o przedluienie lurirowy dzieriawy wfw
nieruchomoki na kolejny okres.

4. CzeS( d,zialki r\t 202 o powierzchni 1,0005 ha polo2onej w obrgbie Rybno byla
przedmiotem dzierZawy zawartej na okres do 3 lat kt6ra wygasla z dniem 1
wrzesnia 2015r.

W dniu 28 sierpnia 2015 roku Pan Jan Karbowski zwr6cil sie z wnioskiem o
przedluZenie umowy dzieiawy w f w rientchomoSci na kolejny okres.

PowTisze grunty sq u2y&owane przed obecnych dzier2awc6w od wielu lat dzrerzawcy

naleiycie wywi4zrrl4 sie z warunk6w zawartych w umowach. Dzierzawcy w/w gunt6w
wyrazaj4 chef kontynuowatia dzieriawy, dzigki czemu gmina zyska dodatkowy doch6d

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady Gminy otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Pioh Kamiiski : ,, Pani Sekretarz, czy wie6 np.Naguszewo, Rybno czy ieZeli
bgdziemy dzier2awili to dalE, czy te dzialki nie bgdq wzigte pod uwage, je2e1i chodzi o

fundusz solecki. Moie akurat te miejscowoki h,edq chcialy co6 tam zrobif. Jest pan soltys,

moZe niech sie wypowie, czy ta dzialka nie bgdzie im potrzebna."

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendr.J/.ka: ,, szkoda, 2e nie bylo komisji, bo gdyby padlo

takie pytanie mielibysmy czas na zapytanie Paristwa soltys6w, czy Wd4kotzystaa, czy rj'aj4

jakies plany co do tych dzialek. Nie jestem w stanie powiedziea, bo nie bylo komisji.,,

Soltye -Groszki - wsi Naguszewo Pan Mieczyslaw Lixzyhskj. ,, bylo powiedziane, Ze

dzialka jest dzieriawiona. Do dzisiaj taka informaqa do mrie nie dotarla i gdyby nie ta sesja

nie wiedzialbym o tym."

Radny - Pan Pioh Karnifrski: ,, ale jak Pani Sekretarz chcialaby sie zapytad soltys6w, skoro

nie ma soltys6w na komisji? Zadalem tylko pytanie, czy czaser mieszkaicy nie chcieliby

wykolzystad tej dzialki przy funduszu soleckim a tu zamykamy im drogg wydzieiawi4Ec

na kolejne 3 lata."

Sekletatz Gminy - Pani Jolanta Jendryckai ,, po to jest komisja przewa2nie 2-3 dni przed

sesjA, mamy wtedy czas zapytaC choiby pisemnie."
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Soltys -Groszki - wsi Naguszewo pan Mie.zyslaw l,uty6ski: ,,ohzymalem taka inforrracie
od Urzedu Gminy, Ze dzierzawa sig koriczy. Solectwo powiftro sig opowiedziea, czy chcemy
konystat z tel dziarki czy oddat j4 w dziefiawe."

Soltye wsi Rybno - Pan Henryk Wi6nieweki: ,, do tej pory nie bylo praktykowane, aby
soltysi byli na komisji, cigiko sie dostad na te komisje. Je2eli chodzi o e grunty byi moze wies
ma potrzeby. Z tego co wiem to Straz Ochotnicza w Rybnie ma tutat potrzeby lokalowo_
ga6iowe. Byt moze grunty te mo2na by wykorzystaa. Wczesniej nie praktykowalo sie

pytania, czy sol|}ts, czy dana wie6 ma jakie6 pohzeby. Byi mo2e dobrze, Ze mdny zwr6cil na

to uwage, Ze wczesnieiiako soltysi powinny6my byi zapytani. MoZe se jakies potrzeby.

Radny - Pan Pioh Kamirieki: ,, skoro rnamy takq sytuaqg, Ze soltys nie zostal

poinlormowany o tym, ie kofczy sie dzietLawa i moge skorzystaa z tych dzialek"

proponowalbym nie w].razaa zgody na tg dzierZawg. Maj4 czas do ptzyszlej seqi, aeby

ewentuahie zobaczy( te dzialki i czy bedQ zainteresowani jezeli chodzi o fundusz solecki.

W6wczas podejmiemy decyzjg na kolejnel sesji."

Radny - Pan Pioh Guxgielewicz: ,, Kolego piotrze to s4 dzialki rolne. Nie s4 polozone w
centrum miejscowo6ci, gdyby byly w centrum, mozna by sie zastanowii. To sq gunty
typowo rolnicze, one byly dzierZawione przez tych dzieriawc6w przez ile6 tam lat. Nie

wiem, czy nie jest szkoda przesuwaa to na kolejn4 sesjg . Kolejna pewnie bedzie za miesiEc, a

ci dzier2awcy mogliby sobie robid co6 na tych gruntach. Zastan6wmy sie czy tego nie

przeglosowai dla dobra tych dzier2awc6w".

Radny - Pan Pioh Rydel ,, Panie W6jcie, czy ci dzietLawcy mogq wykupiC te dzialki? Bo

jeZeb dzietiawi4 te dzialki od wielu lat, je2eli s4 to dzialki rolrricze, iteby zlo2yt olefig 3lat.

Je2eli dzisiaj zaglosujemy to z moiliwo6cia dzierZawy i Ze mogQ sie w ciEgu 3 lat
zdecydowai. Wiem, ze dzialka w Naguszewie jest typowo rolnicza. Nie znam dzialek w
Rybnie, MySlg, ze tak4 mo2liwo6i tzeba da6 mieszkaricom."

W6it Gmi y - Par Tomasz Wggrzymowski: ,rr|usze dzialat w granicach prawa r na

zasadach prawa obowiqzujEcego. Je6li kto6 zwraca sig z wnioskiem o wydzierZawienie, to

rozpahuie wniosek o dzietiawe a nie kupno. Szkoda, Le nie mielismy komisji. Zobaczcie

gdybysmy telaz ptztleli decy49 Radnego Piotm Kamiiiskiego, najblizsza sesja bedzie za

miesi4c moZe dwa. Tak jak Pan Pioh Gurgielewicz zanwaZyl, nikt nie zdEZylby do zimy

zasia6. Nie moZemy spoleczeistwu zabierad czasu. prosze przewodniczqcych komisji
abyscie zwol''wali komisje".

Soltys wsi Naguszewo-croszki - Pan Mieczlelaw Lu4 skii ,, ohzymalem z gminy wykaz

&ialek, kt6re mo2emy wykorzysta( do funduszu soleckiego. Nie bylo inJormacii na temat
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dzialki, 2e korlczy sie dzierZawa, a takq informacjg jako soltys powinienem ohzymai. MoZe

zainteresowany bylby kto inny, a moie podjelibySmy uchwaly z przeznaczeniem na fundusz

solecki. Mieszka6cy rnieliby mo2liwo6i wypowiedzenia si,e czy pfiezrraczarrry 
^a

daieiaw9."

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrz;mowski: ,, mamy w Naguszewie boisko, kt6re nalezy do

OSiR. Pani Dyrektor OSiR zwr6cila sie do Pana aby pan przqql te dzialke. Z tego co wiem to

do tej pory nie ma odzewu ze strony soilectwa. Kolejny grunt chcecie, kt6ry macie dostad za

darmo i nie ma takiej przychylnoSci. Wiec nie rozumie Pafstwa. Zagospodarujcie tery kt6ry
jest wolrry, nje l4cz4cy sie z dzieiaw|. My31€, Ze ten kto dzierZawi te ziemie,

zagospodarowal jq. Naturalnq eecz| jest chyba, Ze jezeli bedziemy mieli jaldes plany

bgdziemy to zmieniad. Prosze Pana Soltysa, rozpahzcie sprawe boiska. MoZe przeniesmy t€

dyskusjg do wolnych wniosk6w, czy na jakqs komisje. plzewodnicz4cy komisji to
uwzglgdni4. Tutaj stanowisko soltysa jest jasne. Czy Pan Panie soltysie nie chce abysmy

wydzierzawili te ziemie?"

Soltys wsi Naguszewo - Groszki -Pan Mieazyslaw Lrtiryhskit ,, uwazam, Ze takq

inlormaqe powinieneir otr zy r\1ae."

Soltys wsi Hafiowiec (Radny Rady Powiatu Dzialdowekiego) , Pan Bogdan Kopatrski:,, z

mojego punktu widzenia, to bgd4c soltysem skladalem wnioski do Gminy. Rozumie, Ze

furdusz solecki rna bya na cele statutowe gminy. Wigc nie wiem Kolego czy twoje wnioski

byly realizowane?"

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski: ,, skoro m6wimy o spoleczeistwie

obywatelskim to uwaZam, 2e mieszkaricy tych wsi powinni zdecydowaa czy pzedluiamy tq

d.zieiawe , czy tez wykorzystujemy na co6 innego. Rozumie, 2e Pan Soltys z Naguszewa

mial tal4 koncepcjg , Ze to mieszkaicy sie odnosili co robimy z tymi gruntami. My6le , Ze to

mieszkaricy powinni wypowiedziec sie, nie soltys. Mieszkarlcy mog4 mief ro2ne pomysly w
ty temacie."

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggr4mowskiz ,, k^itdy soltys otrzymal map9, kt6re giunq/ sq

gmirme. Doskonale wiecie, kt6re grunty sE gminne i co sie na nich dzieje . Infomacja co, kto

dzierzawi jest jawna. 2eby6cie zobaczy[ tg dzialkq w Naguszewie, gdzie to iest przy oborze.

Nad czym my tu dyskutujemy. Moge sie zaloZyC, Ze nikt nie bedzie chcial dzierzawid tego

gruntu, bo s4siad sasiadowi nie bedzie wrogiem. Zachowujmy sig racjonalnie.,,

Wiecej pytan nie u,yfesiono, wob€c czego Przewodniczecy zar*nql dyskusie.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnofci 15
Radnych, glosami:
-74 - ,,2a",
- 7 - ,Btzeciw"
- 0 -,,wstrzlmui4cych eif "
podigla uchwalg Nr )f/85/f5 w sprawie wyla2enia zgody na zawarcie kolejnych um6w

dzieriawy po umowach zawa*ych na czas oznaczony do 3 lat,

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Swietlicg wieiska

Wia6nieri udzielil W6tt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski_

Wskazal, Ze ,, w sprawozdaniu wspofirnialem, ie na wniosek Pani Radnej i Pana Soltysa,

przeiecie tej dzialki te' jest wazne". Poinformowal, 2e uchwala ta urnZliwia podpisanie aktu

notarialnego, co skutkuje mozliwosci zagospodarowania tym terenem pzez wief. Wskazal

r6wnie2, ii na niniejszym terenie planuie sig budowg 6wietlicy, przy wsp6lfinansowaniu ze

Srodk6w zewnehznvch.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady Gminy otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusji zabralil

Radny -Pan Piok Kamiflski: ,,Panie W6jcie na mapie widze, Ze na tej dzialce jest cos

pobudowane?"

W6it Gminy Rybno - Pan Tomasz Wggzynowski: ,, znowu klania nam sig brak komisji.

Gdyby byly komisje nie byloby takich pytan. Jest taln obiekt, ruir.la, dzialka kt6ra nadaje sie

na cele budowlane. Musimy to przejEi i postawii tam obiekt."

Radny - Parr Piotr Kamiiski: ,,Pan W6jt caly czas wytyka brak komisji, ale ptzy okazji

soltysi wiedz4, 2e przejmujemy dzialkg z ruina. Tak by nie wiedzieli."

W6lt Gminy - Pan Tomasz Wegrzjmowski: ,,przejecie dzialki z ruin4 iest dla nas

atrakciniejsze z tego wzg)ed.u, ie jeiteh ptzejmiemy grunt Agenqi z ruinq, to jako w6jt moge

wystApia do Dyrektora zeby przekazal pieni4dze na temont rel rr11']ry, z kt6rej chca zrobid

Swietlice. Nie powinienem tego m6wid, bo tu jest duza uznaniowosd pewnych decydent6w,

czy nam dadze pieniQdze na te remonty. MySlalem 2eby jakies 10G150 ty6. na tg ruine, gdzie

moze by6my na dokumentaqe dolo2yli. To r62nie moze by6 odebrane, kaZda Gmina

chcialaby w ten spos6b pozyskaa te pieni4dze. Brak komisti koiczy sie tym, ze wycr4gamy

wszystko."
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Radny - Pan Piotr Rydel :,, bardzo dobre pytanie i bardzo dobra odpowiedZ, dlatego Ze chcg

wiedzret z jakich funduszy korzystamy. Korzystam z htnd.uszy Agencji Nieruchomo6ci
Rolnych. Tak sig sklada, Ze sam jestem dzierzawcq takiei nieruchomosci rolnej, na kt6rej orze

i siejg . bardzo nrilo mi, 2e Piotr Rydel czesciowo finaisuje takie inwestycie. Jestem bardzo
zadowolony, Ze w koricu wiem skqd s4 te pieniAdze. Bo Agencja wydaje mi sig, Ze byla od
tego aby zbierai pieni4dze od nas dzieriawc6w i od Skarbu paist:r /a. Bafizo dobze ieby
ludzie wiedzieli, Ze to nie iest uznaniowe tylko od na6 dzrefiawc6w, kt6rzy plac4 potgzne

pieni4dze od hektar4 w ten spos6b uznaniowq rzecz sig buduje. I dobrze byloby, aby byla
tabliczka, Ze s4 to pieniEdze pochodzece o d dzietaawc6w ."

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrz5mowski: ,,zawsze m6wimy skEd bierzemy pieni4dze. W

kaZdej sytuacji. Nie przypominam sobie sytuacji aby6my nie m6wi1i sk4d wzigt6my
pieniqdze, bo to jest konieczne."

Wigcej pytan nie r.r'niesiono , wol.'ec czego Przewodnicz4cy zamknql dyskusje.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada cminy w glosowaniu iawn1.m na ustaworvy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
Radnyc[ lednogloSnie glosami:
-rJ -,,24,
-0 - ,,pfteciw"
- 0 - ,,wstrzymui4cych sip"
podigla uchwalg Nr V85[5 w sprawie nieodplatnego plzeigcia nieruchomo6ci z

przeznaczeniem na adaptacig budynku na 6wietlica wiejsk4.

Uchwala stanowi zahcznik do protokotu.

g)zezwolenia na nabycie nieruchomo6ci

Wyja6nierl udzielil W6jt Gminy - Pan Tomasz WegEFowski.

Wskazal, 2e chodzi o nabycie gmnt6w pod budowg Swietlicy i garaiu dla OSp Hartowiec.

Poinformowal o sporzedzonym protokole z rokowai z wlascicielkE dzialki. Ustalona zostala

kwota kupna nieruchomosci na 25 ty6.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady Gminy otworzyl dyskusjg nad ptojektem uchwaly.

Pytari nie wniesiono, wobec czego Przewodniczqcy zan*nql dyskusjg.

Po odczytaniu piojektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
Radnych, iednoglo6nie glosami:
- 75 - ,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 - ,,wskzymui4cych sig"
podjgla uchwalg Nr }/87fLS w s?t^wie zezwolenia na nabycie nieruchomo6ci

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

36



Soltys wsi - Pan Bogdan Koparlski podzigkowal za podjgcie uchwaly.

1o)zezwolenia na nab

Wlasnieri udzielil W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski.

Wskazal, 2e uchwal dotyczy dztalki nr 44/35, obreb Hatowiec o pow. 37gm2. Na wniosek

Panstwa wlascicieli dzialki w?lynelo pismo o wykup nieruchomoki przez Gming.

Nieruchomosi ta zostanie ptzeziaczona na przedlu2enie istniejqcej drogi gminnej. Zostal

sporz4dzony protok6l z rokowari z wla6cicielami. Ustalono cene wykupu - 1zl

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady Gminy otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytarl nie wniesiono, wobec czego Przewodnicz4cy zarr*nql dyskusjg.

Po odczytaniu projektr: uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15
Radnyc[ iednogloSnie glosami:
- 15 - ,,2a",
-0 - ,,ptueciw"
- 0 - ,,wstrrymuilcych sig"
podiela uchwalg Nr ry8845 w sprawie zezwolenia na nabycie nieruchomosci,

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

1l)wJ,aaZenia zgodv na sprzedaZ nieruchomosci

Wyjasniefl udzielil W6jt cminy - Pan Tomasz Wggrzynowski.

\Nskazal, 2e uchwala dotyczy dzialki ru 93, obreb Wery o pow. 780m2. Zebranie wiejskie

solectwa Kopaniarze podjglo uchwalg o sprzeda2y nieruchomo6ci. Pieri}dze ze sprzedaLy

zostanQ przeznaczone na cele stafutowe solectwa. Celem przeznaczenia tych Srodk6w jest

wodoci4gowanie.

Nastepnie PrzewodniczQcy Rady Gminy otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Piotr Rydel ,,Panie Wojcie czy dzialka nr 94 bedzie spelniala waru&i dzialki

pod zabudowe letniskowq?"

W6it Cminy - Pan Tomasz Wggrzynoweki: ,, bgdzie spehriala."

Wigcej pytan nie wniesiono, wobec czego Przewodnicz4cy zamln4l dyskuste.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn).m na ustawo&y sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 15
Radnych, glosami:
- 14 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-1 - ,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr )ti,/89n5 w sprawie wyra:enia zgody na sprzeda2 nieruchomo6ci.
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Uchwala stanowi zahcznik do protokolu.

l2)ra'vraZenia zqody na splzedai nieruchohosci

Wia6nief udzielil W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski.

Wskazal, Ze uchwala doqfczy dzialki nI 94, s4siaduj4cej z dzialk4 nr 93.

Nastepnie PrzewodrdczAcy Rady Gminy otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono, wobec czego przewodnicz4cy zamknql dyskusjg.

Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawn]nn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
RadnyclL glosamit
-74 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 1 -,,wstrzt'mutqcych sie"
podiFla uchwalf Nr V9ql5 w spnwie wj.rarenia zgody na sptzed,a2 nieruchomo6ci.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

13)okieilenia zasad sospodarowania nieruchomo6ciami Gminy Rybno

Wyjasnief udzielil radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek.

Wskazal, 2e ,,zgodnie z zobowiqzaniem jakie w6jt zaciqgnql na ostatnim posiedzeniu

wszystkich komisji, to byl poczEtek sierpnia, Zeby przedstawii pafstwu uchwale okreslajEcE

zasady gospodarowania nieruchomosciami Gminy Rybno. podstaw4 prawnE art. 18 ust. 2

pkt 9 lit.a o samorzqdzie gmirulym." Nastgpnie przedstawil budowe i zakres przedmiotowy

ustawy.

W6it Gminy - Pan Tomaez Wggr4mowski: ,je6li mielibysmy tak4 uchwale to np. ten grunt

od Paristwa Labickich byly by lrt| czesclq drogi. Uchwala ta nie oznacza, Ze bede

dobrowohie obracal tynli nieruchomosciami. Nadal obowiqzuje zasad uchwaly zebrania

wiejskiego. Je6li chodzi o jak4kolwiek sprzedai nadal musi by6 uchwala zebrania wiejskiego.

Bez tego akt notarialny nie zostanie podpisany. Ponadto nie majEc takiej uchwaly w6jtowie,

bulmistrzowie pozbawiajE siebie zdolno6ci negocjacinych. Dzialkg, kt6r4 kupowali6my w
Hartowcu, z g6ty bylo wiadomo za ile, bo wszgdzie byly uchwaly. Wigc zdolnosci

negocjacyjne Gminy sq Zadne, a my musimy w najblizszym czasie dokonac strategicznych

zalup6w dla naszej Gminy. Musimy kupid miejsce pod shaZnice Stra2y pozamej w Rybnie.

Bo dzisiaj ten maly w6z jest w garaZu pr'.watn;'rn, kuchnig polow4 teZ rnamy w prywatny

domu, l6dke fizyl].a'n.y w garaiu. Nie mamy gdzie os6b pracujqcych intelwencyinie

zagospodarowaa. Zachodzi konieczno6f zakupu gruntu na imprezy masowe w naszej

Gminie. Nie mamy grunfu, kt6ry bylby prawnie dopuszczony do masowych imprez. Mamy

zamiar, aby za Zespolem Szk6l w Rybnie wykupia ten grunt. Zupehfe inna pozycja

negoqaclna W6jta jezeli chodzi o rozmowg z tym, kt6ry chce nam sprzedad taki grunt.,,
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Nastgpnie Przewodniczacy Rady Gminy otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusii zabrali:

Radny - Pan Madan Granica: ,, Panie W6jcie uwazam, Ze kwota 15o ty6. jest dosf powazJlq

kwote. Tutaj Rada powirna byf inJormowana. Nie wiem w og6le sk4d ta kwota. O takich

decyzjach, kt6re Pan W6jt podejmowalby tj. o zbyciu czy nabyciu to uwazam, 2e Rada

powinna bya infomowana i miala tez co6 do powiedzenia.,,

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggn5mowski: ,, ka2dy ruch finansowy ma odzwierciedlenie w
budiecie, o kazdym ruchu bedziecie Paistwo wiedzieli. Sqd ta sulr-ta? Analizowalem na

podstawie innych miast i gmin. To jest suma jedna z nizszych. W miasta maj4 czesto duio
wyisze sumy. To jest przy naszych planach inwestycyjnych jakie mamy, tych ruch6w

zwiqzanych np. z przejgciem tych grunt6w na ul. Zaieziomej, to jest mn6stwo wlascicieli i
ceny akurat niskie. Przy zakupie drozszych dzialek, dla bezpieczefstwa , poprawienia

sytuacji negocjacinej Grniny prosilbym o takQ sume. Albo mi Paristwo zaufacie , 2e b9d9

walczyl o najlepsz4 pozycjg dla Gminy. To daje mi wigksz4 mo2liwo66 dzialania. I tak to w
budzecie widzie, ile i za co zaplacili6my. Nie na etapie negocjaqi ale juz po podpisaniu.

Zaden w6jt nie zaplaci kosmicznej sumy za cos. Tego nie da sie ukryC, tylko ten moment

negocjaciny iest latwiejszy. Jak widzicie za te 382 m, moglismy zaplacia duZo wiecej, a tak

zgodzili sie za zlot6wk9. Szkoda, 2e nie nrielismy tej uchwaly, bo droga bylaby juz zrobiona,

a tak musimy wracad do temafu."

Radny - Pan Pioti Kamifski: ,,cieszy rmie,2e taka uchwala bedzie podejmowana. Tylko

m6j wniosek formalny ,,zmiana kwoty 150 ty6. na kwote 20ty6." To nie jest kwestia zaujania

czy nie zaufania. W tej uchwale nie na zapisu, ie W6jt bedzie pytal kaide solectwo, czy

moze sprzedaa czy nie, dan4 dzialkg. Tutaj nie ma slowa o g.m. To jest moja probba do

Koleg6w Radnych, zeby przeglosowaa m6j wniosek formalny."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,, co do kwoty, W6jt przedstawil uzasadnienie_ To

jest proiekt, kt6ry przed6tawia organ wykonawczy.

Jezeli chodzi o zmiang tej kwoty to w hakcie sesji sprawa wygl4da nastepui4co. Jesli

projektodawca uchwaly wyrazi zgod9, otwiera sig droga do zmiany tej kwoty. Je6li nie

wyrazi zgody, Rada moze podj4i uchwale przedstawione przez projektodawce albo

odrzucii. Je6li W6jt wyrazi zgodg na dyskusje co do wysokosci tei kwoty, to tak. Je6li nie to

glosujemy tylko w wersji jaka jest w projekcie."

W6tt Gminy - Pan Tomasz Wggrz5mowski: ,,moje zdar-rie jest znane, zlo2ylem projekt

uchwa\ i proszg o opinig Rady."

39



Radny - Pan Dariusz Karbowski: .poparlbym Radnego Piotra Kamiriskiego, z tego tytutu

2e na naszym terenie hektar ziemi kosztuje 20 tys., za 150 ty6 to sQ juz obiekty, kt6re mogA

byi sprzedane bez naszj wiedzy, rr,oze za nasz4 wiedz4 ale bez naszej zgody. proszg o

rozwa2enie tE kwoty."

Radna - Pani Agnieszka Wysocka: ,,popieram koleg6w radnych, te 150 ty6 to ogorrura

kwota. Tak jak Darek powiedzial za nh u ners morxra kupii ogomne zeczy. popieran

chlopak6w i proszg was koledzy radni zaglosujmy ptzeciw.2eby ta kwota byla tednak
mniejsza i iebysmy mieli na tg demokracjg wplyw. Zt6bmy to rozwajjie."

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,Panie W6jcie, jeZeli chce mied pan uchwale, kt6ra bedzie

regulowala nabycie, zbywanie slyszy Pan opinie Rady. Jest mozliwosi, Ze ta uchwala

zostanie dzisiaj przeglosowana, ale dlaczego Pan nie chce sie zgodzii abysmy glosowali na

wysokoSciq stawki? MoZe z kwot4 20 tys. uchwala zostanie przeglosowana, a 150 ty6.

uchwala moze nie bya przeglosowana. Mi tei zale2y aby uchwala zostal przeglosowana, ale

te2 mamy zasadg."

W6it Gminy - Pan Piotr Kamiriski: ,, przemyslalem kwote, iest ona jak najbardziej zasadna.

Te 150 ty6. to nie jest nasze miesigczne iycie, to s4 ruchy zwiane z zaktpem i sprzeda24

guntu. Dla efekt'.wno6ci i ekonomicznej sprawno6ci, 2eby6my mieli inn4 pozyqe

negocjacin4 ta suma jest jak najbardziej zasadna. W ka2dym sprawozdaniu wiecie o
kaZdym ruchu. Przemyslalem - te 150 tys, wlabciwie takich ruch6w nie przewiduje, g6ra

dwa Chodzi o ten zakup remizy, zalup grrntu na rozbudowe szkoly. W najbliiszym czasie

nie przewiduje zakrtp6w po wy2$ tej kwoty. Bo jezeli sprzedawalibybmy szkolg w Nowej

Wsi, to nie zgodze sie na sprzedaZ po niZej 300tyd. Najpierw i tal bede musial miec zgodg

mieszkaric6w na sprzedaz.

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz: ,,myslg, 2e s4 to bardzo interesuj4ce rozmowy, ta uchwala.

Widzieliscie chwilg wcze6niej jaki byl problem przy podejmowaniu uchwaly w sprawie

dzier2ar.r,y. Tu jedrak chodzi o zb''wanie i nabj,.wanie. pamietam rozmowy jal( byly komiqe
wsp6lne, wszyscy chcielismy tego. Tylko my6l9, 2e kwota 150 ty6. to kwota doSC spora, ale

kwota 20 tys. to trochg za malo. Moze 30-50 ty6., czy to nie byloby juz calkiem do przyjecia.,,

W6lt Gminy - Pan Piok Gurgielewicz: ,jak4 kwote pan proponuje,,.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz :,, proponowalbym kwote 50 ty6.,,

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Datiusz Tara: ,, je6[ chodzi o te kwote, to tutaj wida6
przede wszystkim to, Ze nie bylo komisji. Bo gdyby komisja sig odbyla moZna by
podyskutowad i pewne wnioski wypracowad . }lysle, Le kwoy 20 czy 50 ty6, iesli chodzi o
spra\rJ' maj4tkowe cminy to nie s4 duze kwoty.,,
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Radny - Pan Waldemar Reszka: ,,moim zdaniem ta kwota jest bardzo arlekwahra do

rzecztwisloicl, bo nasze tereny poloZone s4 batdzo atrakcyjnie. Mam pelne zaufanie i
bylbym za tym aby bylo 150 rys."

Radny - Pan Dat:iusz Karbowski: ,,w lipcu odbyly sie komisje i pan W6jt wyszedl

propozycjq. Rozmawiali6my na tej komiii i apadany r6zne kwoty: -IO, 20, 30 ryC.

Przystali6my na to. Wr6frny do komisji i rozwaZmy te kwote, wtedy podejmiemy decy4e. O
ile Pan W6jt nie zgodzi sig na ni2sz4 kwotg."

W6it Gminy - Pan Tomasz Weglzynowski; - ta dzisiejsza sesja pokazuje, jak wazne sq

komisje, bo wtedy mogliby6my siegnAd, tak gospodarka nieruchomo6ciami funkcionuie w
innych gminach. Jakie s4 problemy, je2eli nie ma takich uchwal. Dzigkujg panie Radny z

Tuczek, ie mrtie Pan poparl. Cieszg sig, 2e Pan rozumie, jak sie prowadzi negogage.

Zmieniam te kwote i proponujg tak, jak Pan Gurgielewicz zaproponowal 50ty5. Tylko mieicie

Panie i Panowie Radni, Ze moja pozyqa negocjacyjna w przypadku wykupu gruntu za

szkoll a takie jeZe)l chodzi o OSP spadla do zera."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,Panie W6icie ieieli ju2 pan chce obniiyC t9

kwote to proponuj€ aby pozostawia te kwotg na przyzwoity.m poziomie 'IOO ty6..Zgadzam

sie z tttaj z koleg4 Waldkiem, Ze kwota 150 ty6 to nie iest wcale wiele i mo2na uchwalg

przeglosowac. Ja rozumie negocjaqe i te inne sprawy. Mam pro6be nie do 50 ty6. ale

przy.najnrjiej do 100 ty6."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggr4mowski: ,,skqd sig wzigla ta kwota? Za szkolq jest grurrt

tam jest 2 ha. Chcialby'rn kupii ten grunt. Piotrze jak s4dzisz ile warta iest ta ziemia za

szkol4?"

Radny - Pan Piotl Gutgielewicz: - rr.y3lg, 2e \aleZy wzi4a pod uwage cene po5lednia,

migdzy budowlan4 a rolnq. My5l9, 2e t^k 25 ty6 ha giuntu roirrego, a grunt budowlany

kosztuje powiedzmy 250 tyri. Mysle, Ze jakby to bylo do jakij cel6w szczytnych to teZ moina

zbi6. Nie pamietam za ile kupowany byl gmnt pod boisko?"

W6jt Cminy - Pan Tomasz Wggrz;mowskl ,za m0 ty6."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,rnyilg, 2e podobne pieniQdze musialyby wchodziC w
rachube".

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggr4.nowski : ,,llczyle'Jil, Zeby tam kupii tak do 2 ha. Te

procedurg musimy jak najszybciej zrobiC, bo mozemy miei problem z organizowaniem

imprez. Ludzie nie mog4 sig wylewaa w centrulrr Rybna na droge powiatow4. cdyby6my

mieli wolne Srodki to wlaF.rie przeznaczylyby na zakup tego gmntu. Jezeli ma to bya ko6cie

niezgody, to moze bgdg sig wstrzymywal z tymi, moze na nasqpnq sesje co6 zaproponuje.
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Przemy6lcie Paristwo i wtedy na zaproponujg na podniesienie na 100 czy wiecej tysiecy. Bo

innych ruch6w nie bgdzie. I tak to wszystko musi miea odzwierciedlenie w bud2ecie.

Ptzeciei wy o wszystkim wiecie. To jest podrv6jne zabezpieczenie. To wla6ciwie nie daje

Zadnych mozliwosci, tylko skraca cal4 proced]ute zwi4zaa4 z nolaiuszem."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,odnioslem wrazenie na tej komisji, Ze mieliSmy rozmawiad o

drobnicy, 2e chodzilo o to 
^eby 

lci,ec z tymi uchwalami, kt6re wprowadzaj4 te drobnice."

Wskazal, 2e nad tal. waznymi sprawami Rada powinna sie wypowiedziec"

W6it Gminy - Pan Tomasz Wegz).nowski : ,,to prosze o zmiane na 50 ty6. i Panstwa

Radnych abyscie przeglosowali z te moje prcpozy4450 ty6."

Radny - Pan Piotra Kamiftski: ,rieszy Irmie to , 2e komisji jednak nie bylo. Bo na wsp6lnym

posiedzeniu roznawiamy o kwocie 30 tys. Maksymaliie, a dzisiaj mam wrazenie, Ze to

specjalnie. Byl4 kwota 150 tys - to jA y/ycofam na mniei. Dzisiai zaiglo nam godzing czasu

zbycie lub nabycie nieruchomosci. Czy Rada nie chce w tej nie chce w tej kwestii pracowaf?

Nie rozumie tu czego6. Tal jal kolega Pioh przedstawia , 2e hektar ziemi w naszej Gminie

kosztuje 200 ty6. MoZe przy jeziotze tak" ale Srednio to jest 25 tyr4. Gmina jezeli bedzie

kupowai to bedzie chciala jak najmniej zaplacia, a jeieli bgdzie zby'wala to za jak najwigcej.

Uwa'am, Ze kwota 30 ty6 to jest tu maksymalnie , co mo2na , tu chodzilo raczei o takie

inwestycje jak poloienie chodnika. Ale za wieksze inwestycje to uwazam, Ze Rade powirmo

sie zapytaC o zdanie. Niech wszyscy mieszkaicy wiedz4. Dobrze, Ze jest ta kamera i niech

Pan W6jt sie wypowie teraz. Je,eli chodzi o praca Rady i wszelkiego typu inwestycje, my sie

absoluhie nie wycofujemy. Bgdziemy wspolpracowad, ie2eli bedzie to m4drze uzasadnione.

Bg&ie dobm uchwal4, to jak najbardziq. Nie podniosg reki, jeZeli W6jt bedzie decydowal

sam. Uchwala ta jest ryzykowna, nie ma zapisu w tej uchwale, 2e W6it ma obowiqzek

rozmowy z obywatelami w danym solectwie. Jednak kwota 30 ty6. to kwota maksymalna."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drrystek : ,,w tej uchwale nie chodzi o to, 2e Radni nie chc4

pracowad nad uchwalarni dot. gospodatowania nieruchomosciami. Chodzi tu o sprawnosc

dzhlaria. Przecieit przy naby.waniu nieruchomosci czesto iest tak, Ze kupiec jest chetny

danego dnia, za miesi4c go nie ma. I o to fu chodzi 2e to kwestia sprawnosci dzialania. Bo

jezeli robimy sobie model, 2e z nabyciem nieruchomobci czekamy na uchwale, to oczywiscie

kontrola jest peha, ale ba.nsakcja to sie cz].ni bardzo slaba. Sami parlstwo znacie rynek

nieruchomosci." Ponadto wyjasnil, iZ ta uchwala usprawni dzialanie i nie zwaL{a W6jta z

przestrzegania prawa. Nadto pokreslil ie sprzeda2 nieruchomosci ,zgodnie z

obowi4zuj4ct'rn prawem moze nastqpia po uprzednim wycenie ptzez lzeczozfiawce.



Radny - Pan Madan Granica: ,,zgadzam sie z wypowiedziq Pana WEta i pana mecenasa,

ale wracaj4c do mojej wypowiedzi na poczEtku, to suna 150 tys. jest kwota powaZn4. Tak jak

powiedzialem nie zgodze sig z Panem Przewodnicz4cym, Ze ta kwota 150 tyi a tym bardziej

spoleczeristwo tez chce o takich lzeczac}i wiedziet. A takie sprar.r,y jak zbycie czy nabycie

powinny bya Radzie wiadome."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,, przed chwil4 podjeliJmy uchwale w sprawie zezwolenia na

nabycie nieruchomosci - m6wie o Hartowcu, o kwocie 20 ty6. Je2eli podejmiemy uchwalg na

50 ty6. to pzy kupowaniu takich dzialek, nie bedziemy nic wiedziec. Nikt nas o zdanie nie

zapyta. Musicie mie6 tego Swiadomosf, bo dzialka 26 aftw, tat]l. ma powstai swietlica

wiejska w Hartowcu i kosztuje 25 tys. M6wicie o kwocie 50 tys., to znaczy ie jaki6 tam hektar

w Hartowcu mozna kupid i spzedaa. My6le, ze kwota 30 tyb jest bardzo duZa, dzialki u nas

nie s4 aZ tak drogie."

Radny - Pan Marian Granica: ,,Panie Przewodriczqcy je2eli moge zaproponowaa to moze

poddajmy pod glosowanie 30 czy 50 ty6."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Andrzei Komacki: ,,Kolego Madanie, pan mecenas wfia6nil,

2e zgoda wnioskodawcy albo odrzucamy te uchwalg. Chyba , 2e pan W6jt chce negoqowad

,ale Pan mecenas informowal."

Radny - Pan Pioh Kamiriski:,,ie2eli m6wimy o demokncji, to teZ o negocjowaniu. Jest 15

Radnych, niech decydtjq czy 30 czy 50 tys. Nie m6wimy o 2adnych negocjacjach, s4 dwie

propozycje. Dlaczego Pan W6jt slysz4c propozyqe nie chce sie zgodzi( bo bgdzie po jego

albo wcale."

Radca piawny - Pan Zbigniew Dizystek wskazal, 2e nie chodzi tu o negocjacje. W kwestii

formahrq mo2e odbyd sig glosowanie nad uchwal4, Rada glosuje albo ,,za', albo ,,przecrw', .

Radny - Pan Marian Cranica: ,,Pan Wojt powied.zial, Leby przesunAi to na nastepnq sesje,.

Nie wiem czy dobrze to zroa)miale?"

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrz5mowski: ,, Parde Radny, co nam ucieka? Trzy inwestycje,

op6znienie o koleje dwa miesi4ce.

Ta uchwala jest dla Gminy zbawierma. Tracimy pzez brak tej uchwaly na ka2dym kroku w
przypadku przejgcia gruntu czy zakupu. Op6zni nam to r6wnieZ negocjacje jezeli chodzi o te

obwodnicg z szkol4. Skladam dzisiaj taki projekt uchwaly, nie wycofuje jej. przyjqlem

Panstwa propozycje do 50 tyb.,albo odrzucicie jQ w tei formie jak4 dalem.,,

Radny - Pan Marian Grani.a: ,,dzigkujg Panie W6jcie i dajg pod rozwage i glosowanie

Rady."
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Radna - Pani Agnieszka Wysocka: ,,podhzymuje sw6j glos- 30 ty6. tak, jak m6wjl Piotrek,

to jest wystarczajEca suma. Za 50 tys. na Gradach mozna kupia ponad 3 ha ziemi. To nie jest

mala suma, prosze was podejmijmy dobr4 decyzjg, 2eby'my p6zniej nie Zalowali. Jest taka

kwestia, 2e my jestesmy tenz, niewiadomo kto przyjdzie po nas, co zrobi. Tak jak Piotrek

m6wil 30 ty5. maksyrnalnie, jeieli nie odrzucamy. Nie bylo obwodnicy tyle czasu, bylo

dobrze. Rok czasu my6lg, 2e to nie jest aZ taka tragedia."

Radny - Pan Piotr Kamiiski:,, nie rozurnie dlaczego pan W6it nie chce poddaa pod

glosowanie tych dw6ch kwot 30 i 50 tys. i tak w tym momencie zgodzll si? na obni2kg.

Wycofaimy te uchwale. Nic sie nie stanie jeieli za miesiEc sig spotkamy i na komisji

wypncujemy stanowisko."

W6jt Gminy - Par Tomasz Wggrzynowski: ,,Panie Radny bylb'.m niepowaznym

reprezentantem Z 5 tys. mieszkarlc6w. Nie moge tak dzialae . PlzedloZylem Paisfia,'u

uchwalg. Rozumie, Ze te 150 tys. moze byd spolecznie Zle odebrane, zmieniam na 50 ty6. i
tyle, daje to pod decyzje. Prosze Itulie te' uszanowad. Prosze nie szarpaa nrnie na wszystkie

shony, bo to niegrzeczne."

Radny - Pan Piolr Kamifrski:,, Panie W6jcie nie szarpig, tylko pytam czy na tym ma polegac

demokmcja. JeZeli jest wola Rad, Zeby glosowai lub inny projekt uchwaly, to w takim tazie

wycofajmy to. Spotkamy sie na komisji, wypracujemy stanowisko i na nastepnej sesji

podeimiemy decy4e."

Radny - Pan Jan Fafiiski: ,,jestem zadowolony, 2e taka uchwala wEdzie w Zycie, to ten w6jt

bgdzie mial cos do powiedzenia, a nie bgdzie sig ka2dego pltal. JeZeli tak bed,zie, to 
^asza

cmina nic nie zrobi, bo czas nagli w niekt6rych sprawach. Tak na zdrowy rozsqdek proszg o

poparcie na te 50 tys."

Wiceprzewodriczqcy Rady - Pan Dariusz Tiua: ,,rozumie, ie wpllrrql wniosek formalny, w
zwi.4zk1r z tym torba bedzie najpierw przeglosowai ten wniosek formaljry. Ze swej shony

bgde za odrzuceniem wniosku."

Radny - Pan Piotr Kamiriski:,, to jest wniosek formalrty."

Wiecej pytan nie wniesiono. Przewodniczqcy zamknql dyskusjg, po czym poddal pod

glosowanie wniosek formalny Radnego -Pana Pioha Karnifskiego w przedmiocie

wycofania z pozqdku obrad projekfu uchwaly w sprawie okreslenia zasad gospodarowania

nieruchomo6ciami Gminy Rybno.

Rada cminy w glosowaniu iawn5rm na ustawowy sklad Rady lS Radnych w obecnosci 15
Radnyclq gloeami:
- 4 - ,,2a",
- 8 - ,Btzeciw"
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- 3 -,,wetrzymui4cych si9"
Odrzucila wniosek w przedmiocie wycofania z porz4dku obrad projektu uchwaly w

sprawie okre6lenia zasad gospodarowania nieruchomo6ciami Gminy Rybno.

Nastepnie po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod glosowanie projekt uchwaly z

poprawk4 projektodawcy, w S 5 usl 2 . kwote 150 tys. zastepuje sie kwotq 50 tys.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radny.h w obecnos.i 15
Radnych, glosami:
-70 -,,2a",
- 3 - ,,przeciw"
-2 - ,,wstuzya\ujq1cych sit"
podjgta uchwalg Nr }il9!rfs w sprawie okre6lenia zasad gospodarowania
nieruchomo6ciami Gminy Rybno.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

14)okre6lenia warunk6w udzielania bonifikat i wvsoko6ci stawek procentowvch przv

gDrzedazy lokali mieszkalnych na lzecz ich naiemc6w.

Wiasniei udzietl radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek.

Wskazal 2e uchwala okresla warunki udzielania bonifikat i wysokosd stawek procentowych

przy sptzedazy, w ttybie bezprzetargowym, lokali stanowi4cych wlasnosa Gminy Rybno na

rzecz \ajemc6w .

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady Grniny otworzyl dyskusje nad projektem uchwa\.

Glos w dyskusji zabrali:

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara wyrazil zadowolenie z przedstawionego

projektu, opowiadajec sie za przigciem uchwaly.

Wiecej pytan nie wniesiono, wobec czego Przewodniczqcy zamkn4l dyskuslg.

Po odczytaniu proiektu uchwaly poddal go pod glosowanie.

Podczas odczytywania plojektu uchwaly sale obrad opu3cil Radny - Pan Piotr Kamifski i
Radny Pan Dadusz Karbowski. Stan osobowy Rady podczas glosowania 13 Radnych.

Rada Gminy w gloeowaniu iawn5.m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 13

Radnyc[ jednoglo6nie glosami:

- 73 - ,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzlmuiqcych sig"
podjgla uchwalg Nr X/92{75 w eplawie okleslenia waiunk6w udzielania bonifikat i
wysoko6ci stawek procentowych ptzy sptzeda?y lokali mieszkalnych na rzecz ich
naiemc6w.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.
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Po zakorlczmiu procesu podejmowania uchwal Przewodnicz4cy Rady o godz.15:30

zarzAdzil5 minut przerlvy, do godz. 15:35.

Po przerwie stan osobowy Rady - pehty.

Ad.g.Wolne wnioski i zap''tania.

Glos zabrali:

Ppewodniczqcy Rady- Pan Andrzei Komacki: ,,chce poinJormowad, ze plzechodzimy do

ostahiego punktu obrad. Nie aby sesja sie przedlttLyla, bo o 16 pracownicy Urzedu

odchodzq i bedziemy musieli spotka. sig juho ponownie."

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski podzigkowal za podjgcie ppedlo2onych

projekt6w uchwal. Nastepnie stwierdzil, A ,lzeczywi6cie moZe za daleko wybieglem

my6lami w kontekScie wiekszych inwestycji zakupu grunt6w."

Radny - Pan Piotl Kamiiski: wskazal, 2e na zlo2ony projekt uchwaly w sprawie rejeshagi

obrazu i dZwieku podczas sesji Rady Gminy. Wyrazil zadowolenie z obecnosci, podczas

dzisiejszej sesji telewizji. Wyrazil nadziEg, 2e Urzqd cminy podejmie stosowne kroki w

zakresie rozm6w z telewi4a 1, kaada sesja bedzie nagl'.wana. Zwr6ctl ].:wagg, 2e relacja na

iywo z obrad sesji pozwoli mieszkarlcom gminy na biezEcy dostep.

Nastepnie zwr6cil sie do Rady: ,,chcialbym zloZy{ wniosek formalny aby wstepnie Rada

przeglosowala/ czy Radni wyraiajq zgode na to izeby Urz4d Gminy podjql dzialania, aby

sesje byly nagrywane. Prosze Przewodniczacego o przeglosowanie tego wnisoku."

PoinJormowal r6wniei|,2e zloLyl wntosek o udostepnienie informaqi publicznej w sprawie

udostgpnienia protokolu z konkursowego na wolne stanowisko urzednicze w refetacie

gospodarka nieruchomoSciami.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andzei Kohdcki zwr6cil sie do mdcy prawnego o opinie w
zakresie mo2liwo6ci glosowania nad wnioskiem formaliym w punkcie wolie wnioski i

zapytanla.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzy8tek wyjadnil, iZ nie jest okre6lone, co moie bya

tematyk4 wolnych wniosk6w. ,,To jest bardzo pojemne i nie wyklucza takiego dzialania,,.

Wskazal jednal 2e kwestie jui uregulowanie w aktach prawnych nie mog4 byd powielane,

Statut Gminy Rybno w S 130 reguluje juz kwestie ukwalania sesji p oprzez nagrywa e przy

pomocy nosnik6w elektonicznych. Ponadto wia6nil ,,je61i chodzi o inicjatywe

uchwalodawcz4, to proiekt uchwaly Radny sklada przewodniczecemu Rady zgodnie ze

stafutem, wraz z uzasadnieniem. Przewodniczqcy Rady kieruje projekt do komisji wlakiwej
a potem ujmuje go w porz4dku obrad najbli,szej sesji. To glosowanie dzisiai nie ma

uzasadnienia".
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Pzewodniczqcy Rady - Pan Aldrzei Kornacki :,,czy Pan Radny podtrzymuje wrriosek

formalny, bo prawo m6wi wyrlnie, ie mozemy rgestrowa6."

Radny - Pan Piotr Kami66ki wskazal iZ zgodnie S 130 ust. 2 Rada moZe decydowai, czy ma

to byd nagrt'wane. ,,Chcialbym prosid o to aby przeglosowaa wniosek formalny, czy chcemy

aby ka2da sesja byla nagrywana, czy nie chcemy."

Wiaeprzewodniczaay Rady - Pan Dar:iusz Tara zwracajqc sie do Radnego Pana Piotra

Kamiriskiego wskazal, 2e ,,skoto zloLyle{ juz ten wniosek i projekt uchwaly, to trzeba bylo

zrobia to przed sesj4, Zeby byla rno2liwo3i wprowadzenia do porzqdku obrad."

Radny - Pan Piotr Kamitiski wskazal, 2e ma to stanowia opinie Rady dla Pana W6jta ,,czy

Rada chce czy nie chce byf nagrywdnd.

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzyetek wyia6nil kwestie zwiQzane z procedowaniem

projektu uchwaly.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski wyrazila zadowolenie z obecnosci na sesji

Telewi4i Mazury. Podkre6lil, ie nie ma sprzeciwu i zastrzeief. z jego strony na obecnosci

medi6w podczas sesji. Przywolal tu r6wniei fakt obecno6ci telewizji szkoLnej z

Niepublicznego Gimnazjumw Hartowcu.

Radny - Pan Pioh Gurtrelewicz : ,, Pan Przewodnicz4cy na pocz4tku wolnych wniosk6w

powiedzial, 2e o 16 ko1r'czy'lj.y. Jeszcze niedawno Pan i Pan W6jt m6wili, Ze mamy

dyskutowaa, wymieniad pogledy. Sesje mai4 trwa( 24 godzi^y, w soboty mallry l1lie6 sesje.

Naraz slysze od Pana Przewodricz4cego, 2e o 16 koniec. Panie Przewodniczqcy z

pracownik6w Urzedu jest Pan W6jt, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz i Pan mecenas- majE

przyprlszczam nienormowany czas pracy. Je6li tak to powinie Pan na samym pocz4tku i
powiedziea, ze sesja ma byi szybka. My619, 2e tlochg sig Parr zagalopowal."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Anduej Komacki wyja'nil, Le niema zamiaru ograniczac

czasu rozm6wcom. ,,Powredzialern, 2e planujemy o 76 zakoirczyi i jutlo spotkaa sig dalej,

je6li pracownicy zostan4 z nami i bpdzie mila nas kto obslugiwaa."

Radca Prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,,moLe nie czepiajmy sie sl6w, pan

PrzewodniczEcy mial dobre intenqe. JeZeli jest wola Rady, to moze obradowaa. Nie widze

tutaijakiego6 naruszenia prawa, 2e Przewodniczacy wspomnial o tej 16."

Radny - Pan Piotr Rydel ,, chcialbym zacytowaa jedno zdanie z jakiejs strony ,,Urz4d

Gminy Rybno juz dawno pomy6lal o tym aby sesje Rady Grniny byly nagrywane oraz

pokaz).wane w Intemecie". Wskazal, 2e to na jego zaproszenie go6ci na dzisiejszej sesji

Telewizja Mazury i bgdd,e zapraszala dop6ki cmina nie podeimie stosownych krok6w w tek

kwestii. ,,Nie pohzebujemy debatowai czy Grnina ma pieniqdze , czy tie. My6h, ie przy 2L
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24 rnln - jest. Telewizja jest pohzebna, aby urikn4C w przyszloSci wszelkich niedom6wieri,

bo nie mozemy miet pretensji do zapracowanyctL dobrych Pan, kt6re tutaj prowadz4 i pisz4

nasze sesje, 2e jakie6 slowo umyka, Ze czegos tanl nie ma. Mylg, 2e to bedzie taisze nia

powracanie do tego temafu. Chcialbym zwr6cia sie do naszych szanownyclL niekt6rych

Radnych, 2e bgdq informowali i rzetelirie m6wili. Ja tez obiecywalem, 2e bgdg robil wszys&o

aby to informacja byla przekazynvana fleteLie. Panie , Panowie Radni, jak sie zgodzicie daa

pieni4dze to doblze a jak sie nie zgodzicie to tez dobrze. Wniosek formalny, jal to Pan W6jt

zawsze m6wil, ze bedzie na samym koricu."

Radny - Parl Piotr Kamitrski: /,zrozumialem Paia W6jta, 2e jest zadowolony z obecnosci

telewizji i rozlrrnie, 2e Gmina podejmie roz/r.owe z telewizj4, 
^eby 

ka2da sesja byla

nagrJ vana,

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggiz]'now8ki: - ja rozumie, Ze stowaEyszenie, kt6re

stworzyli.Scie bedzie to ciqgnE6. Tak to rozunie, ie wy aek]b zaptosili i za nastepne teZ

bedziecie op1aca6. Tal to rozumie."

Radny - Pan Piofr Kamiiski:,, to znaczy, 2e bgdd,erny musie[ podjef uchwalg na

podstawie, kt6rej Rada moze postanowid i sporzadzeniu i udostepnianiu material6w

audiowizual.nych." PodkreSli, 2e na pocz4tku kadenqi W6jt zlozyl obietnica rejestracji obrad

sesii, a do tej pory obiekrica nie zostala zrealizowana. Wskazal na moiliwo6i i konieczno6i

podjecia dzialan w tej sprawie przez UrzEd Gminy. ,,Mamy Srodki w bud2ecie na promocje,

wiec ie wykorzystajmy." Zwt6ctl d,9 o przygotowanie projektu uchwaly w tej sprawie.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,ja caly czas my5lalem, Ze tu chodzi o to, czy w

og6le mozna nag]'waa. Ocz)'wi6cie, 2e rnoLna. Kwestia finansowa to juz inna sprawa.

Trochg w dziwnej sytuacji nmie Pan stawia. Zaprosil Pan telewi4e, kt6rQ Pan sam wybral i
kaze mi Pan z tE telewi4e negocjowad. Jezeli zlo2yl Pan wniosek ieby gmina finansowala te

ve.zy, to sq zupelnie irme procedury. JeZeli Radni chcq, wyrazili zgodg to nie widze

problemu." Ponadto poinformowal o planach tworzenia szkoliych telewi4i intemetowych i
Srodki finansowe moimaby ptzez^ czyt 

^a 
icl. tozw6l. Zaapelowal o wsparcie w tworzemu

szkolnych telewizji internetowyclL jako rozwiqzanie altemat''wne.

Radny - Pan Piofr Rydel ,,Panie W6jcie dziwie sie w tej chwili, co Pan m6wi. Niedhrgo

jestem wezwany na rozprawe w sprawie niekt6rych rzeczy o kt6rych sig tu m6wi na sesjach.

Bedziemy na pewno rozmawiaf jak sq magaz;'nowane nasze przem6wienia, czy te sesji,

kt6re byly nagrjirweme sA archiwizowane. Jak Pan sobie wyobraZa, 2e tehz nasze d.zieci

przld4 i b9d4 nas nagywai. Co innego program edukacyjny, Le ptzyjdzie d.ziecko i zrobi

wywiad, ale nie na sesjach, gdzie m6wimy o budZecie, o pieni4dzach, o wielu r62nych
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sprawach. Nie mamy prawa, aby nasze dzieci byly rnieszane do takich powaznych rzeczy.

To jest nie dopuszczalne aby nasze dzieci byly na sesjach. To ma bya rzecz profesjonalia. Nie

mo2emy sobie na to pozwolia. Jerali chce Pan byt powaZnym W6jtem, to Zaden powazny

W6jt w tym kraju nie jest transmitowany przez dzieci ze szkoly. Uszanujmy dzieci, urz4d ,

nas jako radnych i rodzic6w tych dzieci. Pokazalismy dzisiaj parru czym iest naprawde

telewizja, kt6ra przyjeid2a, kt6ra tlansmituie od nzu. Czy to bgd zie Telewi4a Maz!ry, czy

to Ostr6da to nie ma znaczenia. Pokazujemy tylko, jako radni, mieszkancy, Ze tak to
powinno wygl4dai. lezeli na Pan inny pogl4d, prosze bardzo. Nie ma znaczenia czy bgdzie

to ta czy inna. Telewizj4 kt6ra zapewni jedne podstawow4 rzecz, od pocz4tku do korlca, co

tu jest m6wione jest puszczone, bez Zadnq ingerencji bez 2adnego cigcia, bez cenzury. O to

chodzi, iebysmy mieL jasny przekaz. "

W6it cminy - Pan Tomasz Wggrz;mowski w odpowiedzi wskazal, 2e marzeniem jest aby

w kazdej szkole powstaly szkolne telewizje internetowe. podkleslil, Ze tego typu telewi4e

mogiyby stanowii alternatl'we dla telewizji profesjonalnych. ,,przedstawilem wam

alternat''w9, ze moZemy te 20 tys. przeznaczya na tworzenie telewizji szkolnych. Nie rnamy

sie czego obawiaa, Ze przidzie sz6stoklasista i bedzie nas nagrywal. My nic nieobyczajnego

tu nie robimy, wrgcz przeciwnie. Cieszy mnie, Ze dzisiqsza sesja jest nagrywana, 2e

stowarzyszenie za to zaplacilo. JeZeli chodzi o nastepne sesje to prosze radnych o rozwage,

czy kupujemy komerryjn4 telewizjg, czy idziemy w kierunku szkolnych telewizji

internetowych. Ponadto podkesli ie nalezy da( szansg uczniom nowych mo2liwojci i
kierunku rozwoju przez zachecanie do tworzenia takich wlaSnie telewqi.

Radny - Pan Piotr Kamifiski wskazal, i2 od czasu /ybor6w uplynglo 10 miesigcy i rytuacla
w tq kwestii nie ulegla zrnianie. Poinformowal, i2 zwr6cil sig do Dlrektora Niepublicznego

Gimnazjum w Flartowcu o nagranie z sesji. Jednakze Dyrektor odm6wil udostepnienia

nagania. Nastepnie zwr6cil sie do W6jta o udostepnieni calosci nagrania wykonanego przez

szkolg. Podkreslil, Ze kwota 20 tys nie jest kwota wysokq, a kt6rej nie mo2na byloby

ptzeznaczyt \a ollsl\lge przez telewi4e ptofesjonalrq. Zaapelowal do Rady o rozwage w tej

sprawie.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wskazal4 Ze kwestia nagrywania sesti jest

sprawe waZnA i nie zostanie pozostawiona bez rczwl4zaria. podniosla r6wniez kwestie

organizacji sesji, kt6ra naleZy do zadarl Urzedu a nie radnych. ponadto zwr6cila uwage, iz

zadaniem Radych podczas sesji jest tworzenie prawa lokalnego nie za3 dyskusje, kt6re nie

wnosz4 konstruktywnych element6w w codzienne Zycie mieszkaric6w a tym bardziej w
rozw6i Gminv.
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Radny - Pan Piok Rydel: ,,chcialbym zapyta6, bo rzuca sig tu kwot4 20 tyj.. Tak jak Pan

W6jt kiedy6 rzucil50 tys. na wodociqgi w Rumianie. Wodocieg zostal zrobiony , nie wiem ile

Gmina zaplacil, bo do dnia dzisiejszego nie mam odpowiedzi. Panie W6jcie, Zeby bylo jasne

telewi4a bed,zie. Czy bedzie ta czy inna, ale nie bgdA dzieci. To, Ze ma Pan jakies informacje,

2e b9d4 pieniqdze na ksztalcenie nowych kamerzyst6w, Ze bgdq szkoly filnowe tutai w

Rybnie, to wielki zaszczyl. Na dzien dzisiEszy, to co pan Piotr powiedzial, 2e mija 10

miesiecy, ieste6my bez informacji. M6wimy o mfionach a raptem jal byly inne sesje

uroczyste, jako6 nikt sie nie pytal jaka byla telewizja i ile kosztowala. Nie tylko w tym

miejscu byla, ale i w Rumianie teZ byla i nikt nikogo nie pytal. Uszanujmy nas doroslych i
zostawmy nasze dzieci."

W6ita Gminy - Pan Tomasz Wggzynowski: ,,Rumian- Telewi4a Olszt',n-na sw6i koszt.

Jeieli chodzi o Okrasg - Telewizja Olsztyn - na sw6j koszt. Dodatkowo byla relacja w

Teleeksxpresie i w Wydarzeniach. Zlot6wki za to nie zaplacili6my. To jest aktywnosa

telewi4i."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Taral ,, wnosze wniosek formalny o przerwanie

sesii w dniu dzisiejszym i rozpoczeciu w dniu jutrzejsz)'m. Widze, 2e niekt6rzy PaRstwo s4

juL znu2eni. Prosze Pana Przewodniczacego o przeglosowanie."

Radny -Pan Piotr Kamirlski: ,,b9d9 d42yl do tego, aby przeglosowaa ten wniosek, bo skoro

wniosek Kolegi moZe by6 przeglosowany. Wstepnie, czy chcemy ieby nasz w ten spos6b

nagr''wano, czy nie bedziemy chcieli i skoficzmy ten temat."

Radny - Pan Bogdan Wantowski : ,,my tez juho pracujemy..."

Radny - Pan Czeslaw Medetski: - jako Rada nie mamy pzeciwwskazarl, 2eby nas

nagrywano/ tylko to za to zaplaci. Je51i Pan Piotr zaplaci ze swojej kieszeni, te 20 tys.

pr zezfiaczy ( fia szkole."

Radny - Pan Sylwester Kaeptowicz : ,, proponujg wniosek Pana Radnego Piotn

Kamiriskiego przeglosowai na kolejnej komisji."

Radny - Pan Piotr Karnirlski : ,,Panie Radny Czeslawie, nie wiem s4d Pan wziEl te 20 tys. pan

W6jt powiedzial 20 ty6., nie wiem skqd ma Pan tak4 wiedzg ile by to kosztowalo.

Podejrzewam, 2e Cmina nawet nie pytala ile by to kosztowalo. Wiec nie wiem dlaczego

Rada Grniny broni sig przed tym, aby pokazad ludziom czy chcemy czy nie chcemy. Czego

sie boicie, pokazad, ze chcemy takich na$arl czy nie? Tu nie chodzi o 20 ty6. Ludzie chcq nas

oglqdaa i wla6nie o to chodzi. Przeglosuimy ten wniosek i zakorlczmy ten temat.-

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara ;,,prosze aby Kolega sprecyzowal ten

wniosek."
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Radny - Pan Piotr Karnirtskir ,,chcialbym prosi€ Radg o przeglosowanie czy chcemy 2eby

nas nagrywano czy nie wyraiamy zgody."

Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek Radnego - Pana Piotra Kamifskiego

w sprawie hyrazenia zgody przez Rade Gminy na audio wizualizacje sesji Rady Gminy.

Rada Gminy Rybno na ustawowy sklad 15 Radnycl; przy obecnoki 14 Radnych w

glosowaniu jawnym, glosami:

- 14 - ,,2a"

- 0 - ,,przeciw"

- 0 - ,,wstrzymuiAcych sie"

Przyjgla wniosek Radnego - Pana Piota Kamiriskiego w sprawie wFa2enia zgody ptzez

Radg Gminy na audio wizualizacjg sesji Rady Grniny.

Podczas glosowania nad wnioskiem na Sali obrad byl nieobecny Radny pan Waldemar

Reszka.

Radny - Pan Piotr Kamirlski: maiqc na uwadze wynik glosowaria nad wnioskiern zwr6cil

sie do Wdjta Gminy o podjecie stosownych dzialaf."

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka poinformowala o uszczeg6lowieniach

dotycz4cych zabytk6w. Do soltys6w zwr6cila sie o wniesienie ewentualnych poprawek do

stafut6w solectwa do 30 wrzesnia, za6 do Radnych o propozycje zmian w stafucie gminy.

Trwaia parce przygotowawcze do optacowania strategii gminy.

Soltys wsi - Pan Henryk Wi6niewski - zauwa|y|2e termin ewentualnych poprawek jest

doit kr6&i Wskazal, ii iest to powaina sprawa, wyrragaj4ca analizy. Podkre3lil r6wnie2, 2e

zmiany stafufu powinr-ry by6 prowadzone pod nadzorem pracownika Urzgdu. powinien

wyratnie legulowai sprawy nale24ce do kompetencti soltysa i Urzgdu.

W6it Gminy - Pan Tomaez Wggrzynowski; w odpowiedzi wskazal, 2e to jest tylko

kosmetyka statutdw.

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,Panie W6jcie, jak wyglEda inwesq/cja trybun na

stadionie, kto dokon).wal zmian w projekcie realizacji, czesd chodnika jest wykreslona.Na

czi wniosek dokonano tych zmian."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzjmowski poinformowa! 2e inwestyqa nie zostala jeszcze

calkowicie zakoi\czona, zas wszelkich informacji w tej kwestii udzieli pan Jaroslaw

Swiniarski.

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroelaw Mgtykowski podkreSlil, Ze termin do 30 wrzesnia

naniesienia zmian do statut6w iest doSC kr6&i, bior4c pod uwage ilosi zada6 jakie stoj4
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przed soltysami w zwl4zkrr z funduszem soleckim. ponadto wynzil przekonarie, Ze

powstanie wsp6lia komisja soltys6w i radnych w celu opracowania statut6w.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrz5mowski w odpowiedzi wskazal, Ze jest to erap wsrepny,

przygotowui4cy do pracy w kornisji.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki poinformowal przewodniczqcego doraznej

komisji Rady Gminy Pana Piotra Rydla o pi6mie Pana Arkadiusza Krupiiiskiego w sprawie

udzielenia inJormacji na ternat efekt6w pracy komisji powolanej do wiasnienia statusu

drogi tu 185035N. Poinformowal, 2e pismo zostanie doreczone przewodnicz4cemu doraznej

komisii.

Radny - Pan Piok Rydel wyjasnil; iestem an etapie rozpyt'.wania os6b, kt6re w iakij
spos6b se zainteresowane, czy pokxzywd.zone.My6lg, Ze na kolejnq sesjg moge przygotowaf

odpowiednie wnioski. Trzeba pochyli6 sie nad kazdym dokumentem, nad ka2d4

r /t?owiedziA."

Wicepzewodnicz4cy Rady Pan Dariusz Tara: ,,ile razy komisia dorarna spotkala sie.,,

Radny - Pan Pioh Rydel: komisja spotkala sie laz w celu ukonstytuowania sie. Od tego

czast kazdy pncuje z osobna. B9d9 chcial wyshrchad kazdego czlonla komisji, Zeby sie

ptzygotowal. Jesli kto6 zglaszal chea placy w komisji, to bede mial satysfakcje posluchad

moich koleg6w."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: -panie W6jcie na poprzedniei sesji m6wil pan, ie pan

Dyrektor Zakladu Gospodarki zlo2y sprawozdanie z inwestyqi u Pani Kozlowskiej. prosilby

na nastepn4 sesjg jesli mozna. Panie W6icie czy orientuie sig pan w sprawie kurnik6w, czy

nasze apele co6 wniosly, na jakim etapie iest ta inwestycia?"

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski w odpowiedzi wskazal 2e na kolejna sesjg pan

Dyrektor zostanie poproszony. W kwestii budowy kurnik6w, Zaden organ nie wydal jeszcze

decyzji, piocedura nadal trwa. Pracownikiem merytoryczn),m jest pani Anna Marek.

Radny -- Pan Piotr Kami6ski: ,,smutne jest to, 2e zaazynamy sig na wzajem publicznie

oczerniad i pisat rzeczy niepray/dziwe. Zostalem nazwany hipokryt4. przez kogo? ptzez

Kolege Sylwestra, kt6ry twierdzi, 2e na komisji chce zamykai szkolg w Jeglii, a na zebraniu

nie chce zarnknea. Szanowny Kolego jeZeli nie rozumiesz sl6w, to powiedz -to powt6rze.

Wszyscy wied,z4, 2e d,zieci iest coraz niej. Chcialby6 chodzia do szkoly, gdzie bylbys sam w
klasie? Mo2e za dwa lata bgdzie nas na t9 szkolg. Ale kto bgdzie chcial chodzid do szkoly,

jeZeli bg&ie sam w klasie? Tylko zacz4ler,l. o tym glosno m6wiC i na zebraniu wieiskim

powiedzialem , jake widzg altemat).we. Bo z twoich ust nie uslyszalem 2adnego pomyslu.

Co ty twaLasz, Ze powinno tam powsta{, jezeli nie bgdzie szkoly? Rodzice maj4 tego



Swiadomo6d, ie moie to nastapii. Tak samo Kolege Piotra oczerniles,2e chce zabiaf

dzieciom biednym a daa bogaty. Chodzilo o to, aby nie wyr6Zniai dzieci. A Iy piszesz, 2e

jestesmy ,,oslami". Je2eli bgdziesz kogoS naz),wal hipokryt4, to zastan6w sig co piszesz."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz majec na uwadze wypowiedz radnego Pana Piotra

Kamiriskiego, w odniesieniu do osoby Radnego Pana Sylwestra Kasprowicza, rownieZ

wskazal, 2e kilka razy prosil Kolege Sylwestra o zaprzestafie pisania artykul6w

obraZlivvych.

Sekretar Gminy -Pani Jolanta Jendrycka zaapelowala do Radnych o powagg, a sprawy

prywahe winny bya zaliatwiane poza obradami Rady Gminy. Wskazala tu na range organu,

kt6ry reprezentujq.

W6it Gminy - Pan Tomaez Wpgrrynowski podkeslil, Ze takie dyskusje niczego

poZytecznego nie wnoszE dla obywateli oraz Ze powinno sie dyskutowad nad sprawami

mieszkafic6w.

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski poinformowal, 2e wielokrokfe juz zglaszal do

Ekologicznego ZwiEzku Gmin problem malej ilosd work6w przeznaczonych do segregaqi

Smieci. W tym miejscu ponownie zwr6cil sie do Delegata Gminy w EZG Dzraldowszczyzna

Pana Dariusza Tary o interwenqe w tej sprawie.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - pan Dariusz Tara w odpowiedzi wy1a3ni, 2e zghszala ter.

problern 
^a 

Zaft4dzie Zwr4zk1L ZapewtiL Ze interwencje w tej sprawie ponowi.

Radna - Pani Agnieszka Wysocka r6wnie2 wskazala na problem odbioru 6mieci, osobifcie

zglaszala to do EZG bez skutku.

Radry - Pan Piotr Gurtielewicz r6wniez podni6sl ten problem. Zwr6cil sig ponownie do

Pana Dariusza Tary o interwenqe w tej sprawie oraz o pomoc W6jta.

Radny - Pan Pioh Rydel zwr6cil sig do Pana Dadusza Tary o zapewnienie kosza w

miejscowoki Rumian, na terenie przy kosciele, oraz do W6jta o dostarczenie pisku na ten

te!en.

W6jt Gminy poinformowal, ie sprawa kosza jest juz zalatwiona, sprawa byla juL wczesniej

zglaszana ptzez Paniq soltys. Kosz zostanie dostarczony. Poprawiona zostanie r6wniez

estetyka przystanlu.

Soltye wsi Glonowo - Pan Miroslaw Mftykowski zw.r6cil sie do W6jta z pytaniem czy

pamieta sytuaqe, aby iako soltys zgJaszal w imieniu mieszkaric6w stoisko podczas

uroczystosci nadania honorowego ob)'watelstwa Panu Karolowi Okrasie. Wskazal, ie Panie

kt6re wysqpily, nie mial prawa reprezentowaa solectwa. Zrobily to wbrew woli

mieszkaric6w i przepisom statufu, bowiem to soltys jest reprezentantem solectwa.
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W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrz5mowski: w odpowiedzi wia6nil, iZ rzecz)'wiscie

solectwo Gronowo nie deklarowalo udzialu. Natomiast Panie, kt6re dokonaly prezentacji

swojej pohawy nie zlamaly prawa/ bowiem im r6wniez przysluguje prawo reprezentaqi

jako mieszkanlom solectwa.

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw MeiT/kowski podkreslit ie na funkcje soltysa zostal

wybrany przez mieszkaric6w, kt6rzy okazali mu zaufanie i nie zaruelza tego zauJania

naduiywaf. Wskazal, 2e w kwestii prezentacji odbyly sie konsultaqe, kt6re ona jako soltys

nie moze podwaiaa. Jeszcze raz wskazal na funkcjg soltysa jako reprezentanta solectwa.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski podkresli, 2e tym Paniom nalezy sig wielki

szacunek i podziekowarie za ogrom pracy j aki w to wloZyly . Zar6wno soltys jak i solectwo

powinno byC dumne, z tak zaanget:zowa ych mieszkafc6w.

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw MgZykowski : ,,kiedy byli6my na spotkaniu roboczym

w Ostaszewie w sprawie funduszu soleckiego m6wiono nam, ie fesg.ny mieszczE sie w

funduszu soleckl Kiedy prz,'nioslem wniosek do oceny merytorycznej do Pani Labickiej

okazalo sie , 2e iest to niezgodne z wytycznymi do funduszu soleckiego, mimo 2e napisalem

promocja wsi Gronowo, grniny Rybno. Pan Panie W6jcie przy uchwalaniu fuiduszu

soleckiego m6wil, 2e z tego bedzie moZna robii festyny. Okazuie sig, ie jedni soltysi mogq a

inni nie moga. Nie wiem czy to iest Pana uznaniowosd"

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wskazala, Ze celem nadania honorowego

obywatelstwa Panu Okrasie byla promocja Gminy.

W kwestii funduszu soleckiego wyjasnil4 Ze 6rodki powinny byd jak najlepiej wykorzystanie

przez solectwa, przede wszystkim efektywnie. Zachecala do tworzenia stowarzyszef.

W6it Gminy Pan Tomasz Wggrzl.nowski podkre6lil, 2e fundusz solecki to dla naszej

Gminy novum. Zaapelowal o wzajemne wsparcie na plaszczyZrie realizacji funduszu i
wszelkich dzialarl podejmowanych w tym zakresie.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6cil uwage na zalegq4cy na ulicach piasek olaz na

pismo wystosowane w spmwie barszczu Sosnowskiego.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta fendrycka w kwestii barszczu Sosnowskiego

poinformowala, 2e wszelkie mo2liwe dzialania ze sbony Urzgdu zostaly podjete.

Zastosowane zostaly Srodki chemiczne . Usluge w zakresie usuwania tej rosliny bedzie

Swtad,czyl Zaklad, Gospodatki Komunalnej, kt6ry zostal wyposaiony w stosownE odziez

ochroma.

Radny - Pan Dariusz Karbowski zwr6cil uwage na zalegaiqcy piasek na ul. Zajeziomei oraz

pro6be o usuniecie. Wskazal, Ze pmcowricy prac interwencinych mogliby sie tym zaiEa.
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Wdit cminy Pan Tomasz Wggrzpowski w odpowiedzi wskazal 2e problem jest mu

znany. ,,Mam dylemat, bo ludzie irmych wsi skarzq sie, Ze tylko Rybno jest sprzqtane. Nie

kazalem sprzQtai Rybna. Wziqlem sig to na siebie i nie kazalem sprz4tad Rybna liczqc, 2e

ob)'watele sami zaangazui4 sie i zaczne 9prz4ta6. prosze pom6c mi w tej sprawie przekonad

lud,zi."

Radny - Pan Datiusz Karbowski: ,,spoleczerlstwo powiedzial, Ze sprz4tanie tm piasek i
prz)'wiezie to przed Urzqd, jak Pan nie wskaZe miejsca gdzie to zrobia.,,

W6jt Gminy Pan Tomasz Wggrzynowski : ,,prosze mi powiedziet, co rrram powiedziea

reszcie, gdzie nigdy nie bylo sprz4tane."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,Panie W6jcie Ruldan byl sptz4ta y przez pracownik6w

publicznych z Urzgdu".

Radny - Pan Piotr G'ulglelewrczi,,r y6le, Ze inne wsie teZ byly sprzetane. My sprzatniemy,

tylko prosze wskazad, gdzie ten piasek lrTwie6i."

W6jt Gminy Pan Tomasz Wegrzlarowski : ,;zeczywKcie jest ten problem co z tym

piaskiem zrobia. Znaidg miejsce, bedziemy go zbie/"Lc."

Soltys wsi Gronolvo- Pan Miroslaw Mgi,ykowski - ,,nie mam 2alu do pani Labickiej, tytko

do Pana, bo Pan odpowiada za pracownik6w. Glosowalem na pana i mam moraliy

obowiqzek przeprosiC tych, kt6rych zawiodlem, bo nie widzg rzecz),wistych zrniar. Je2eli

soltys idzie do Urzgdu, gdzie ma otrzymac wsparcie, bo posiadajq wiedzg. My jako soltysi

nie musimy jej posiadaa." Wskazal, Ze mo2na by zatrudnid pracownika, kt6ry zajmowalby

sie tym, przeznaczya Srodki na jego wynagrodzenie osobowe."

W6jt Gminy Pan Tomasz Wggrz;mowski: ,,nie widzialem Pariskiego wnioskq nie znam

wersji. Siadzmy nad t'.m i nie roztrz4saimy tego na sesji. Idea funduszu soleckiego jest taka,

Zeby ludzi zachgcia do pracy. Jezeli mamy daC fundusz solecki, 2eby komu6 zaplaciC, to nie

tgdy droga."

Soltys wsi cronowo- Pan Mloslaw Mg2ykowski: ,,Pani Sekretarz wspomnial o

stowarzyszeniach. Nie moina laczyt funduszu soleckiego ze stowarzyszeniami.,,

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski: ,,Pan W6jt powiedzial,2e tylko Rybno bylo

sprz4tane/ to jest krzywdz4ce dla Rybna. Zabr y tei byly sprzqtane. Co do paf, kt6re

sprzQtaje, zbieraia 6mieci na ul. Sportowej a p6iniq ciEgn4 te worki a2 na ul.Lubawsk4. Czy

nie mozna t''m Paniom pom6c?"

Sekretarz Gminy - Pani fotanta Jendrycka: ,,te Panie nigdy nie zglaszabl takiego problemu,

ale zwr6cimy na to uwage."
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Radny - Pan Dadusz Karbowski: ,,odbyla sie kontrola NIK czy s4 jalied nieprawidlowo6ci
przy inwestycjach gminy, kt6re dotychczas byly tea[zowane?,,

W6it Gminy Pan Tomasz Wggtz]mowski: ,,protok6l zawiera szereg r62nych aspekt6w, na
koleinA sesjg odczytam."

Radny - Pan Dadusz Karbowski: ,,pani S€kretarz miala bardzo dobre projekty my5le, Ze

dalej hdzie wspieraa gmine w tej kwestii.,,

Soltys wsi Gtonowo- Pan Miroslaw MgZykoweki: czy szacowan eb9d4 sialy zb6Z jarych?,,

W6jt cminy Pan Tomasz Wgg*;mowski: ,,2b62 jarych nie obejmuj4.,,

Wiecej pytan i n niosk6w nie wniesiono.

Ad.l0,Zarnknigcie obrad,

O godz.ITtOS prowadzqcy obmdy przewodniczqcy Rady parl Andrzei Kornacki - wo
wyczerpania porzadku obrad - zamknal obrady X sesji zwyczajnej Rady bminy Rybno. 7
Na t],rn protok6l zakofczono.

Prototoloeeh

wesow"\;"a.

Prorve&qcy

KorD.ckl
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